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Den otevřených dveří nové 
školy

Největší stavba v novodobé historii našeho města 
je u konce a já si Vás dovoluji pozvat na prohlídku 
této zajímavé stavby. Dokončená budova nové 
školy v ulici 5. května bude pro Vás otevřena dne 
31. srpna 2014 od 16.00 hod.

Stavba trvala cca 16 měsíců a  nutno říci, že 
to nebyla stavba jednoduchá. Určitě vážné oka-
mžiky byly v počátku, kdy stavbu zaplavila povo-
deň nebo když se zjistilo, že štítová zeď staré 
školy téměř nemá základy. Náročné bylo i  shá-
nění financí. Stavbu jsem však dělal s dobrým rea-
lizačním týmem, kde všem záleželo na tom aby 
stavba dobře dopadla. Stavba školy byla zkolau-
dována 21. července 2014.

Osobní pohled na historii 
výstavby nové školy

Již před několika lety začalo být jasné, že kapa-
cita dobřichovické základní školy nebude 
stačit a  že je potřeba přemýšlet o  jejím rozší-
ření, resp. o  nové budově. Přesto však měla 
stavba nové budovy i v řadách zastupitelů něko-
lik odpůrců. Podařilo se však nakonec přesvěd-
čit většinu z nich na to, aby byla vypsána archi-
tektonická soutěž na stavbu nové školy. Archi-
tektonické soutěže se tehdy účastnilo šest zná-
mých architektonických studií a z nich ve dvou-
kolovém výběrovém řízení nakonec zvítězila se 
svým návrhem firma Šafer Hájek Architekti. Na 
základě jejich projektu získalo město v  červnu 
2009 stavební povolení. Na základě toho staveb-
ního povolení jsem v  roce 2010 a  znovu v  roce 
2011 žádal Ministerstvo financí o  dotaci na 
stavbu školy. Bohužel neúspěšně. Byl jsem tehdy 
opravdu rozmrzelý, protože ze zkušenosti vím, že 
získat dotace na různé a často i hloupé projekty 
je možné, ale absurdně na školu to bylo jako 
zakleté. Podařilo se mi nakonec získat jen dílčí 
dotaci na rekonstrukci interiéru staré školy ve 
výši cca 8 mil. Po třech letech marného snažení 
jsem nakonec navrhl zastupitelům abychom sta-
věli školu z vlastních prostředků. To tehdy vyvo-
lalo velikou diskuzi mezi zastupiteli o  tom, zda 
má město investovat do stavby tak veliké pro-
středky. Navrhoval jsem, aby město financovalo 
stavbu školy kombinací vlastních peněz, prode-
jem části obecních pozemků a  úvěru. Obecně 
jsem sice proti prodávání obecního majetku ale 
použití získaných prostředků pro stavbu školy 
považuji za výjimečný případ.

Pro zahájení výběrového řízení na stavbu 
školy nakonec hlasovala většina zastupitelů. 
Výběrové řízení probíhalo dvoukolově a  tzv. 
formou „Design build“. V prvním kole podaly firmy 
cenové nabídky a  po jejich kontrole byla zahá-
jena internetová aukce na konečnou cenu. Firmy 
snižovaly postupně cenu a  vítězem se po slevě 
2,0 mil z původní nabídnuté ceny stala firma Sub-

terra. To se časem ukázalo jako velmi dobrá volba 
a  s  firmou Subterra byla po celou dobu stavby 
vynikající spolupráce. V té době jsem se přes své 
kontakty konečně dostal až k  ministrovi financí, 
který mi nakonec slíbil pro naše město na školu 
dotaci 15 mil. Kč. To sice není mnoho a zhruba to 
odpovídá částce, kterou státu odvedeme na DPH, 
ale bylo to lepší než nic. Další finance se podařilo 
získat od sousedních obcí – 8 mil. Kč od obce Lety 
a 3 mil. Kč od obce Karlík. Měli jsme tedy 26 mil. 
Kč a cena stavby byla necelých 60 mil. Kč včetně 
DPH.

Zbývalo sehnat 34 mil. Kč. Pro získání těchto 
prostředků jsme vytipovali 3 pozemky, které se 
jevily jako vhodné k  prodeji. Všechny se nachá-
zely kolem ulice 5. května. S  jejich přípravou 
bylo spousty práce, protože se na nich nalézaly 
chaty a bylo potřeba vše majetkově vyřídit. S tím 
pomohl bývalý starosta Václav Kratochvíl. Aby 
prodej byl co nejtransparentnější, rozhodla rada 
města, že bude pozemky prodávat v  interne-
tové aukci. Do té se ovšem nepřihlásil ani jediný 
zájemce. Rada se nakonec rozhodla pro prodej 
klasickou obálkovou metodou. Do té se ale při-
hlásilo již 44 zájemců a  vyhrál zájemce, který 
koupil všechny tři pozemky za vysokou cenu přes 
6.000 Kč/m2. To je na Dobřichovice v  této části 
opravdu nezvykle vysoká cena. Celkem město 
získalo po odvedení daně z převodu a zaplacení 
nákladů s přípravou prodeje pozemků 16 mil. Kč.

Zbývalo sehnat na konečné profinancování 
posledních 18 mil. Kč. V loňském roce jsme proto 
uspořádali výběrové řízení na poskytnutí úvěru 
mezi bankami kde nejlepší nabídku podala Česká 
spořitelna na úvěr ve výši 25 mil. Kč s úročením 
přibližně 1,6% ročně.

Aby se město příliš nezadlužilo a  vzhledem 
k tomu, že jsme získali ještě dotaci na přístavbu 
Mateřské školy rozhodlo zastupitelstvo o prodeji 
dalších pozemků. Právě v  těchto dnech probíhá 
prodej tří pozemků u lesáckých bytovek na Brun-
šově. O výnosu z tohoto prodeje Vás budu infor-
movat příště. Asi se v  těchto pár řádcích nedá 
úplně popsat jak obrovské množství energie 
a času zabrala stavba školy, její příprava, průběh, 
získávání financí, kontrola stavby atd. Ale jsem 
opravdu rád, že se stavba podařila dokončit, že 
se snad povedla a  že bude sloužit pro vzdělá-
vání dětí další desítky let. Chtěl bych moc podě-
kovat stavební firmě Subterra, autorovi stavby 
architektu Oldřichu Hájkovi, dozorům stavby ing. 
Novákovi a panu Tichánkovi a všem dalším kdo se 
na stavbě podíleli.

Na přelomu srpna a září bude 
zahájena přístavba mateřské 
školy

Po měsících nejistoty si konečně dovolím napsat 
nejnovější informace k přístavbě mateřské školy. 
Na přístavbu mateřské školy resp. na přístavbu 
jedné třídy získalo město dotaci z  ROP Střední 
Čechy ve výši 7,0 mil. Na získání této dotace 

jsme spolupracovali s  tajemníkem Petrem Ham-
plem a  jemu patří díky za mravenčí práci na 
mnoha stranách žádosti a následnou komunikaci 
s  poskytovatelem dotace ROP. Pro vypracování 
projektové dokumentace bylo vybráno archi-
tektonické studio JESTICO + WHILES. V  projektu 
jsme se ale nakonec rozhodli pro realizaci dvou 
tříd, s  tím, že jednu třídu zaplatí město z  vlast-
ních prostředků. S  největší pravděpodobností 
budeme přístavbu realizovat ve dvou těsně po 
sobě jdoucích etapách. V první etapě bude zpro-
vozněna jedna nová třída, ve druhé etapě bude 
nutno rozšířit kapacitu školní jídelny na úkor ředi-
telny a tu přesunout do patra. Po zajištění dosta-
tečné kapacity školní jídelny bude moci být zpro-
vozněna i druhá třída. Vzhledem k rychlosti reali-
zace a vzhledem ke stávajícím statickým možnos-
tem stávajícího objektu rozhodlo město v  sou-
ladu s návrhem architektů použít v tomto případě 
dřevostavbu. Architekt Sean Clifton ze studia Jes-
tico + Whiles navrhl stavbu z prvků, které splňují 
ty nejpřísnější normy.

V  současné době proběhlo výběrové řízení 
na dodavatele. Přestože jsme stavbu inzerovali 
ve všech povinných i  nepovinných publikacích 
do prvního kola se přihlásila pouze jediná firma. 
Proto bylo nutné výběrové zřízení zrušit a vyhlásit 
se všemi zákonnými lhůtami znovu. Do druhého 
kola se již přihlásilo šest firem a po vyhodnocení 
nabídek se vítězem s  nejnižší cenou stala firma 
Subterra. Doufám, že to bude opět dobrá spolu-
práce a že bude věnovat stejné úsilí stavbě mateř-
ské školy jako věnovala stavbě školy.

Pokud vše dobře dopadne měla by stavba být 
dokončena do konce roku 2014 a uvedení jedné 
třídy do provozu by mohlo být v průběhu ledna 
2015. Asi sami vidíte, že to jsou velmi krátké ter-
míny. Také vzhledem k  tomu, že budeme nasta-
vovat budovu, která se stavěla v 70. letech v Akci 
Z, mohou nastat problémy a  i nějaké zpoždění. 
Budeme však dělat vše pro to aby jedna třída byla 
na konci ledna 2015 otevřena.

Město má zámek pronajatý 
i na další roky

Po několika měsících jednání s řádem Křižovníků 
nakonec došlo k  prodloužení nájemní smlouvy 
na využití větší části zámku. Jednání to nebyla 
jednoduchá a  za pomoc při nich děkuji i  zastu-
piteli Petrovi Koblížkovi. Řád Křižovníků si nechal 
vypracovat znalecký posudek, který ocenil roční 
nájemné na 2,3 mil. Kč. Pro informaci uvádím, že 
město doposud platilo nájemné ve výši 280.000,- 
Kč ročně. Po mnoha jednáních nakonec činí  roční 
nájemné 700.000,- Kč ročně, s  tím, že město 
povinně investuje do oprav zámku ročně dalších 
300.000,-.

Výnosy města z  provozu zámku ale taky 
nejsou malé. Pokud sečteme příjmy z  pronájmu 
tří pronajatých prostor, příjmy ze svateb, příjmy 
z  výnosu některých kulturních akcí, činí celkový 
roční příjem města 725.000,- Kč .

Slovo starosty

Titulní strana – foto Petr Kubín

Dobřichovice
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Dále je potřeba zmínit, že část zámku má 
se souhlasem rady města pro skladování kulis 
zdarma k dispozici Dobřichovická divadelní spo-
lečnost, část Ludus Musicus a část využívají měst-
ské technické služby.

Zámek považuji za velmi důležitý objekt pro 
společenský život v Dobřichovicích a jsem rád, že 
se nakonec podařilo jednání o pronájmu dotáh-
nout do zdárného konce.

Dixieland v Dobřichovicích 
již potřetí

Již potřetí proběhl v Dobřichovicích dixielandový 
festival. Ten je určen zejména pro střední a starší 
generaci a  ta si to letos i  díky krásnému počasí 
užila. Velké díky patří Jiřímu Turkovi za organizaci 
celého festivalu a zejména sponzorům, díky nimž 

mohli všichni poslouchat celou sobotu dixieland 
zdarma. Jmenovitě bych chtěl zmínit a  jménem 
města poděkovat firmě AREA a  paní Čekanové, 
která opravdu hojně podporuje veškeré společen-
ské a kulturní dění v Dobřichovicích. Děkujeme.

Na fotografii vidíte, že přesto, že byl festival 
určen hlavně pro starší mohli jste na pódiu slyšet 
i mladé naděje dixielandové hudby.

Michael Pánek

Historie dobřichovické školy

Školu v  Dobřichovicích založil na konci 16. sto-
letí řád Křížovníků s červenou hvězdou. Stála na 
místě, kde stála do loňského roku budova tzv. 
staré školy. Škola byla tehdy dřevěná, měla jen 
jednu učebnu, byt pro učitele s malým hospodář-
stvím, protože za starých dob užíval učitel pole 
a měl i hospodářská zvířata. Tato prastará školní 
budova lehla popelem při velkém požáru Dob-
řichovic roku 1712. Brzy byla ale vystavěna nová 
škola. Je nutné zdůraznit, že Dobřichovice měly 
péčí Řádu křižovníků školu daleko dříve, než byla 
uzákoněna povinná školní docházka, což se stalo 
výnosem císařovny Marie Terezie v  roce 1774. 
Vyučování bylo tehdy povinné jen pro chlapce, 
a to ve věku 6 – 12 let.

Budova školy byla ale v  roce 1850 již tak 
zpustlá, že se v ní podle kroniky nedalo vyučovat. 
Učilo se proto nouzově ve statku, ale i v hostin-
cích. Přišla další rána, protože v  roce 1861 škola 
vyhořela. Za necelý rok, tedy v roce 1862, byla za 

peníze Křižovníků postavena a  vysvěcena nová, 
tentokrát již zděná škola na původním místě. Tato 
budova sloužila po mnoha úpravách až do minu-
lého roku. Budova měla pět tříd, vedle stálo hos-
podářské stavení, kdy bydlíval řídící učitel, poz-
ději pak školník se svoji rodinou. Poslední škol-
níci, kteří zde bydleli, byli manželé Pokorní.

Koncem 20. let byl ke škole postaven přísta-
vek a  byly zde umístěny splachovací záchody, 
předtím chodily děti i učitelé na tzv. kadibudky.

Škola původně jednotřídní, stala se v  roce 
1859 dvoutřídní, 1872 trojtřídní, 1878 čtyř-
třídní, v roce 1913 pětitřídní, a v roce 1929 šesti-
třídní. Jedna třída sídlila ale mimo školní budovu, 
obvykle v  jednom ze statků. Většina dětí šestou 
třídou školní docházku skončila, nadané děti 
pokračovaly obvykle na jednom z  pražských 
gymnázií nebo reálek.

Do dobřichovické školy chodily i děti z Karlíka 
(Karlík byl součástí Dobřichovic), ale také z Letů, 
Rovin a  dokonce i  z Vonoklas. Děti chodily do 
školy i  ze školy pěšky, z Vonoklas chodily lesem 
dolů do Karlíka a pak po silnici. V zimě když byl 

sníh a mrzlo to bylo pro prvňáky jistě velmi namá-
havé. Děti sebou musely nosit svačinu a většinou 
i  něco k  obědu, vždyť školní jídelna vznikla až 
v roce 1951.

Podle kroniky chodilo kolem roku 1925 do 
nejstarší budovy 270 dětí. Jednoduchou početní 
operací nám vyjde, že na jednu třídu připa-
dalo 54 dětí. Jak se do školy vůbec vešly? Na 
to je jen jedno vysvětlení – do školy nechodily 
stále všechny děti. Jednak tehdy byly děti více 
nemocné než dnes, hodně dětí muselo pomá-
hat v zemědělství nebo v řemesle. Na vzdělání se 
obecně nekladl takový důraz jako dnes.

Ve 20. a  30. letech se Dobřichovice značně 
rozšířily a  škola nestačila. Okresní školní výbor 
v  roce 1931 nařídil, aby obec postavila novou 
školu nebo vhodnou přístavbou rozšířila školu 
stávající. Nedostatečná kapacita a zároveň mož-
nost získat i vyšší stupeň vzdělávání, tehdy tzv. 
měšťanskou školu (v dnešní terminologii 2. 
stupeň) přiměla místní školní radu, že se v roce 
1933 jednomyslně usnesla postavit novou 
školu. Rozhodovalo se, zda budova bude stát 

Již potřetí proběhl v Dobřichovicích dixielandový festival. Foto Petr Kubín

Domácí zpravodajství

Dobřichovice
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poblíž tehdejšího hostince „Stará pošta“, nebo 
na místě nově projektovaného náměstí (kde 
dnes stojí mateřská škola), či zda by měla být 
přistavěna ke stávající obecné škole. Bylo roz-
hodnuto o  přístavbě. Se stavbou bylo zapo-
čato   v dubnu 1934 a  ještě téhož roku 17. lis-
topadu byla dokončena. A tak se dne 25. srpna 
1935 mohla konat slavnost otevření měšťanské 
školy v Dobřichovicích, která byla umístěna do 
nově přistavěné budovy na rohu ulic Palackého 
a Švehlovy (dnešní ul. 5. května).

Při této příležitosti byla do zdi nové školy vlo-
žena kovová schránka, kam byly uloženy písem-
nosti připomínající stavbu nové školy (o tom poz-
ději).

Tím začala další etapa školního vzdělávání 
v  Dobřichovicích. Po několika letech přišla 2. 
válka a těžké období, kdy školní budovy byly vyu-
žívány okupačními orgány buď jako ubytování 
pro wehrmacht nebo pro německé děti, později 
pro kluky z Hitlerjugend. Naše děti měly vzdělá-
vání omezené, učilo se porůznu – v sokolovně, po 
hostincích, ve statcích.

Brzy po válce ale se školy staly ideovým 
pomocníkem pro komunistickou výchovu – člen-
ství v Pionýru, všichni učitelé ve Svazu čs.-sovět-
ského přátelství, vedoucí úloha KSČ v celém pro-
cesu vzdělávání atd. Děti často slyšely něco jiného 
doma a něco jiného ve škole. Školství také často 
postihovaly změny – z osmileté docházky devíti-
letá, po několika letech opět osmiletá, pak zase 

Snímek z 20. let. Nejstarší škola stojí ještě samostatně. Záběr je od dnešního 
domu Berounka. Malý domek je obecní váha. Vpravo příjezd k mostu.

Snímek z konce 30. let, kde vidíme obě tehdejší školní budovy. Vlevo je nejstarší 
škola ještě s vchodem z ulice se třemi schůdky, který byl později zrušen. Fasáda 
na nejstarší škole je ještě původní.

Snímek obou škol z  90. let po opravě fasády a  zrušení vchodu do nejstarší 
školy. Vedle nejstarší školy je vidět úzký přístavek záchodů a školnický domek.

Letecký snímek školy z roku 2014 (foto Hynek Moravec)

Nejstarší pohled na dobřichovickou školu pravděpodobně před 1. světo-
vou válkou. Budova měla okna i v západní fasádě. Všimněte si úplně vpravo 
první dobřichovické lampy veřejného osvětlení, ještě na petrolej. Vlevo je starý 
Landův statek čp. 28 (dnes prodejna Jednoty)

Dobřichovice
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devítiletá atd. Kvalita vzdělávání se ale postupně 
zlepšovala, hlavně díky místním učitelům.

Koncem 70. let kapacita školy opět nestačí. 
Využívá se tzv. střídavé vyučování, jedna třída 
se učí dopoledne, druhá ve stejných prosto-
rách odpoledne. V  září 1984 se proto otevírá 
nová budova v  Raisově ulici, tzv. nový pavilon. 
Je to typizovaná budova, kterých je možno vidět 
po republice desítky, nejbližší je např. v Černo-
šicích. Slouží až do dnešní doby pro 1. stupeň 
základní školy, jak se nejnižší stupeň vzdělávání 
jmenuje.

Po roce 1989 prochází školství velkými změ-
nami. Ze soudružek učitelek se opět stávají paní 
učitelky, mění se osnovy, začínají se učit další 
cizí jazyky, hlavně angličtina, školství je otevřené 
novým myšlenkám. Od roku 1992 nastupuje do 
funkce ředitele školy Bohuslav Stejskal. Nároky 
na vyučovací proces se zvyšují, zavádí se počíta-
čové třídy, školní knihovny, moderní vyučování 
jazyků, rostou nároky na prostory ve škole. V roce 
2001 proto vzniká projekt přístavby šesti nových 
tříd včetně příslušenství k budově 1. stupně v Rai-
sově ulici. Nový pavilon je otevřen krátce po velké 
povodni v polovině září 2002.

Po dalších deseti letech školní budovy opět 
nestačí. Škola potřebuje další prostory, např. 
kabinety, specializované třídy, moderní soci-
ální zařízení atd. V  půdních prostorách školy 
v  centru se zřizují menší pracovny, ale stejně je 
to málo. Počet obyvatel roste, zejména ve dvou 
přiškolených obcích Letech a  Karlíku. V  letech 
2011 – 2012 probíhá na jednáních zastupitelstva 
debata co se školou dále. Diskutuje se o možnosti 
stavby nové školní budovy na pozemku přiléha-
jícím k Raisově ulici vedle budovy 1. stupně. Pro-
blémem je ale, že pozemek nevlastní obec Dob-
řichovice, ale stát a pozemek je blokován, tj. není 
možné na něm nic stavět, protože je to bývalý 
majetek Řádu křižovníků. Nakonec padá rozhod-
nutí nestavět na zelené louce, ale využít školní 
budovy v centru obce. Projekt navrhl zbourat nej-
starší školní budovu z roku 1862, zbourat přísta-
vek se záchody a  zbourat i  kamenný a  nevyuží-
vaný školnický domek. Na vzniklé ploše posta-
vit novou školní budovu, tu propojit s  bývalou 
měšťanskou školou ve všech podlažích stavebně 
i provozně.

Ocitáme se tímto již v  přítomnosti. Přejme 
naším dítkám, aby si novou školní budovu užily, 
aby jim zlepšila jejich vzdělávání, aby do naší 
školy rády chodily. Přejme naším učitelům, aby 
jim nová budova dobře sloužila, aby ji dobře uží-
vali pro vzdělání našich dětí.

V. Kratochvíl

Kukátko slaví

Přijďte si v  sobotu 13. září 2014 v  rámci farmář-
ských trhů mezi 9.–12. hodinou na Křižovnické 
náměstí složit své vlastní „Výroční KUKÁTKO“.

Víte, že:
  Dobřichovické Kukátko vychází již třicátý rok?
  se část někdejší redakční rady spojila s tou stá-

vající a připravili speciální výroční číslo?
  si každý příchozí bude moci složit své vlastní 

Kukátko tak, jak vznikalo ve svých počátcích?
  si budete moci osobně popovídat s některými 

bývalými i současnými členy redakční rady?

  nejpozději od pondělí 15. září 2014 naleznete 
na www.dobrich.cz všechna doposud vydaná 
čísla (zatím jsou k  dispozici až od ročníku 
2004)?

Středisko výchovné péče 
Dobřichovice má novou 
ředitelku

O tomto školském zařízení již byli čtenáři infor-
mováni v  minulých číslech. SVP v  Dobřichovi-
cích zahájilo svou činnost 1. ledna 2014 a vzniklo 
transformací z  bývalého Diagnostického ústavu 
Dobřichovice. Před dvěma lety vystřídala Mgr. 
Jana Stárku, jenž celé školské zařízení řídil 17 let, 
ředitelka Mgr. Hrbková Hrudková.

Po 15 měsících jejího ředitelování, kdy se 
jejími lapsy zabývala řada úřadů a institucí (kromě 
zřizovatele – MŠMT také Česká školní inspekce, 
Inspektorát práce, Veřejný ochránce práv, Krajský 
úřad, Odborový svaz pracovníků ve školství, Kraj-
ské státní zastupitelství i soudy), dočasně zařízení 
řídil PaedDr. Ivan Kašpařík z pražského diagnos-

tického ústavu. Nyní byla na den přesně opět k 1. 
srpnu 2014 novou ředitelkou školského zařízení 
jmenována paní Mgr. Věra Nájemníková.

Období nejistot končí a  vedení zařízení se 
vrací do rukou odborníka. Rádi bychom, aby SVP 
Dobřichovice, našlo místo v  povědomí široké 
veřejnosti v péči o výchovu a vzdělání dětí a mlá-
deže. Aby se stalo zařízením, které úspěšně 
naváže na dobrou praxi a pověst, kterou měla za 
ředitele Mgr. Stárky, nyní pod vedením Mgr. Věry 
Nájemníkové.

mv

Informace o začátku školního 
roku v ZUŠ

Prázdniny už pomalu končí a  přichází čas na 
několik informací o školním roce 2014/2015.

V pondělí 1. září budou od 13.00 do 16.00 
v budově školy přítomní všichni učitelé a budou 
si s vámi domlouvat rozvrh individuálních hodin. 
Pokud se nemůžete osobně dostavit, alespoň, 
prosím, svému učiteli zavolejte. S hotovým rozvr-
hem se již nedá nic dělat, proto přijďte včas. Při 
nepřítomnosti vašeho učitele rozvrh domluvíte 
v ředitelně.

První hodiny přípravných ročníků:
 výtvarný obor – pondělí 1. září od 12.30
 hudební obor starší (prvňáčci–všichni) – úterý 

2. září od 14.00
 hudební obor mladší (předškoláci) – úterý 

2.  září od 15.00
V  tomto termínu budete mít úvodní infor-

mační hodinu. Bylo by dobré, aby na první hodinu 
dítě doprovázel dospělý člen rodiny. Příslušný 
učitel vás seznámí s obsahem výuky a její formou 
a  určí si i  své požadavky na pomůcky. Pokud se 
dítě na první hodinu nedostaví a  ani nebude 
omluveno, je automaticky vyřazeno ze seznamu 
přijatých dětí a na jeho místo nastoupí náhradník.

Pozor! přípravná hudební výchova pro prv-
ňáčky má dvě skupiny, které budou každý týden 
vyučovány 60 minut. Je nutné se rozhodnout, 
který čas bude konkrétně Vám vyhotovovat, 
proto je nutné, aby byli všichni rodiče 2. září ve 
14.00 na schůzce přítomní.První strana prvního čísla Kukátka z roku 1985

Dne 22. června proběhlo na zámku vítání nově narozených dětí. Přivítáno bylo 44 dětí narozených v roce 2013.

Dobřichovice
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Od úterý 2. září bude výuka individuálních 
hodin probíhat dle domluveného rozvrhu a týká 
se to i hudební nauky a výtvarného oboru od 1. 
ročníku výše.

Na shledanou se těší Mgr. Barbora Pelikánová.

Slevy na programy v CKP 
Dobřichovice

Díky grantu města Dobřichovice můžeme nabíd-
nout 50 % slevy na cvičební programy  dobřicho-
vickým občanům, kteří spadají do některé z násle-
dujících skupin: senioři nad 60 let, maminky na 
mateřské/rodičovské dovolené, studenti 15-26 
let a osoby se ZTP.

Mezi grantové cvičební programy patří Tera-
pie pánevního dna, Rozhýbej se, Komplexní cvi-
čení (na jednotlivá cvičení je potřeba se přihlásit 
do poloviny září).

Dále jsou vypsané grantové sebepoznávací 
programy Tělo, pohyb a  krajina, Taneční a  pohy-
bová terapie, Bioenergetická skupina a Relaxační 
skupina. Chtěli bychom upozornit zj. na záři-
jové akce Tělo, pohyb a krajina (kurz 13. září 2014 
vycházející z  principů tanečně pohybové tera-
pie a ekopsychologie) a Relaxační skupinu, která 
začíná již 16. září 2014. Naučíte se na ní praktický 
postup, který přináší změnu či úlevu již v průběhu 
prvních pokusů. Některé relaxační techniky je pak 
velmi snadné aplikovat v jakékoli životní situaci.

www.ckp-dobrichovice.cz

Městská policie hlásí

01.07.2014  03:42  Za Sokolovnou porušení nočního klidu
01.07.2014  09:15  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
01.07.2014  09:33  Pražská   fotodokumentace překročení 

rychlosti
01.07.2014  09:33  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
01.07.2014  09:56  Tyršova   oznámení přestupku 

překročení rychlosti
01.07.2014  21:27  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
04.07.2014  09:05  V Zahradách  řešení přestupku
04.07.2014  09:13  V Zahrádkách  řešení přestupku
04.07.2014  09:13  V Zahrádkách  fotodokumentace přestupku
04.07.2014  13:42  ul. 5. Května  pokuta za dopravní přestupek
04.07.2014  14:18  V Zahradách  řešení dopravního přestupku
04.07.2014  14:18  V Zahradách  fotodokumentace přestupku
04.07.2014  16:05  ul. 5. Května  fotodokumentace přestupku
04.07.2014  16:05  ul. 5. Května  řešení dopravního přestupku
04.07.2014  16:18  V Zahradách  řešení dopravního přestupku
04.07.2014  16:18  V Zahradách  fotodokumentace přestupku
05.07.2014  11:41  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
05.07.2014  14:00  V Zahradách  řešení přestupku
05.07.2014  16:05  ul. 5. Května  řešení přestupku
07.07.2014  08:39  Tyršova  součinnost s hasiči
07.07.2014  10:23  V Zahradách  fotodokumentace přestupku
07.07.2014  10:23  V Zahradách  řešení dopravního přestupku
07.07.2014  10:27  V Zahradách  pokuta za dopravní přestupek
07.07.2014  13:00  Tyršova  oznámení želva
08.07.2014  11:35  ul. 5. května  oznámení přestupku
09.07.2014  11:20  V Zahradách  dopravní přestupek
09.07.2014  11:20  V Zahradách  fotodokumentace přestupku

09.07.2014  15:16  Sadová  narušení objektu
11.07.2014  02:20  Sadova  narušení objektu
11.07.2014  09:08  ul. Za Parkem  Součinnost s Policií ČR PŘ
11.07.2014  20:20  Pražská  odchyt toulavého psa
12.07.2014  14:15  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
12.07.2014  14:34  V Zahradách   součinnost s hasiči–výskyt 

včelího roje
12.07.2014  17:32  1. stupeň ZŠ  narušení objektu
13.07.2014  10:43  ul. 5. Května  parkovačka
13.07.2014  10:43  ul. 5. Května  parkovačka
14.07.2014  11:36  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
15.07.2014  14:00  Palackého  řešení přestupku
15.07.2014  16:17  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
15.07.2014  16:30  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
15.07.2014  16:50  MěÚ  narušení objektu
16.07.2014  04:50  Sadová  narušení objektu
16.07.2014  09:29  Pražská   dopravní přestupek–

překročení rychlosti
16.07.2014  09:29  Pražská  fotodokumentace přestupku
16.07.2014  10:00  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
17.07.2014  19:55  Za Parkem  součinnost s hasiči
18.07.2014  00:50  ČD Dobřichovice součinnost s PČR–krádež
18.07.2014  06:47  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
18.07.2014  07:24  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
19.07.2014  09:40  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
19.07.2014  10:01  ul. 5. Května  oznámení přestupku
19.07.2014  10:19  ul. 5. Května  parkovačka
19.07.2014  16:31  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
19.07.2014  23:22  Pražská  součinnost s PČR porušení n. klidu
20.07.2014  09:30  V Zahradách  parkovačka
20.07.2014  10:13  Tyršova   dopravní přestupek překročení 

rychlosti

Dobřichovice
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20.07.2014  10:13  Tyršova   fotodokumentace přestupku 
překročení rychlosti

20.07.2014  10:35  Tyršova  pokuta za překročení rychlosti
20.07.2014  10:40  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
20.07.2014  10:51  Pražská   dopravní přestupek překročení 

rychlosti
20.07.2014  10:51  Pražská   fotodokumentace přestupku 

překročení rychlosti
20.07.2014  17:00  Benzina  trestný čin odcizení auta
22.07.2014  13:46  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
23.07.2014  15:21  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
23.07.2014  15:40  Jiráskova  oznámení přestupku
24.07.2014  21:14  Bezručova  veřejné pohoršení
25.07.2014  09:17  Tyršova  pokuta za překročení rychlosti
26.07.2014  03:12  Plynbouda  porušení nočního klidu
26.07.2014  10:53  Pražská   pokuta za překročení  

rychlosti
27.07.2014  11:25  Tyršova  pokuta za překročení rychlosti
28.07.2014  09:21  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
28.07.2014  10:50  Tyršova  řešení dopravní nehody
28.07.2014  11:50  ČD Dobřich.  kontrola osoby – veřejné 

pohoršení
29.07.2014  07:20  Nádraží ČD  Součinnost s PČR
29.07.2014  09:31  Pražská  pokuta za překročení rychlosti
30.07.2014  22:00  Tyršova  řešení přestupku
31.07.2014  15:50   nález kola
31.07.2014  16:38  Tyršova  pokuta za překročení rychlosti
31.07.2014  17:32  Pražská   dopravní přestupek – 

překročení rychlosti
31.07.2014  17:32  Pražská   fotodokumentace překročení 

rychlosti
gd

Slavnost otevření 
DObřichovického DOmku

Na ulici 5. května 12 je od září 2014 otevřeno 
nové VŠEgenerační centrum pro setkávání 
dobřichovických občanů. Klub malých dětí 
Lumek otevře nové prostory pro děti již 1. září 

2014 a  zhruba od poloviny září se začnou roz-
jíždět jednotlivé kurzy a  kroužky. Slavnost ote-
vření Dobřichovického Domku jsme si připra-
vili na sobotu odpoledne 20. září 2014 od 15.30 
hod zhruba do 18.30 hod. V rámci této slavnosti 
nabídneme návštěvníkům několik akcí, které se 
budou vhodně doplňovat. Můžete se těšit také 
na občerstvení.

Základní umělecká škola Dobřichovice

VYPISUJE VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ 
NA POZICI–HOSPODÁŘKA

•  práce na částečný úvazek 12 hodin týdně 
(každé dopoledne od 10 do 12 a jednou týdně 

odpoledne od 17 do 19 v budově školy)
•  požadujeme středoškolské vzdělání 
ekonomického zaměření, uživatelskou 

znalost práce na PC, samostatnost a ochotu
•  platové ohodnocení dle platných 

platových tabulek
Strukturované životopisy posílejte na adresu 

Lomená 159, 252 29 Dobřichovice nebo  
na zus@dobrichovice.cz do 15. září 2014. 

Nástup možný od října.

Nově vzniklá nahodile fungující 
zábavná agentura GEI-ŠA 
(Geissler-Šafránek)
si Vás s laskavou podporou města Dobřichovice dovoluje 
pozvat na

1. ročník Brdského festivalu svíčkové (omáčky),
který se uskuteční v prostorách konírny  
dobřichovického zámku 

v sobotu 11. října 2014 od 19,00 hod
Organizátoři přijímají přihlášky do soutěže  
(max. 15 soutěžících, 10 prvních přihlášených + 5 
divokých karet od organizátorů). Od každého soutěžícího 
očekáváme cca 4,5 l svíčkové omáčky, dodané do 18,00 
hod 11. října 2014. 

Hodnotit bude odborná porota pod vedením Heleny 
Rytířové a laická veřejnost

Všechny skromné kuchtičky i slovutní kuchaři jsou 
vítáni. Přijďte změřit své síly v neobvyklém souboji. 
Vítáni jsou i jedlíci a gurmáni, kteří nám přijdou pomoci 
vše vyhodnotit

Více podrobností zde v listu na jiném místě a na www.
dobrichovice.cz

Neváhejte a přihlaste se do soutěže na: jiri.geissler@
infocredit.cz

Děti na příměstském táboře Lumenu

Dobřichovice
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CO KDO KDE KDY

PRAVIDELNÉ AKTIVITY

DĚTI - MLÁDEŽ

Klub malých dětí Lumek o.s. Lumen, Lumek Prostory Klubu malých dětí Lumek pondělí až pátek 7:30-17:00,
hlídání při aktivitách v DoDu,
sobota a neděle
hlídání na objednání

Taneční studio Dobřichovice Hana Tuháčková Taneční sál pondělí 15:30-18:30 (DoDo),  
středa 15:30-18:30 (Fürstův sál),
čtvrtek 15:30-19:30 (DoDo)

Balet Zdenka Kalin Taneční sál sobota 9:00-11:00

Street dance Alexandra Stojanovská Taneční sál pátek 15:00-16:30

Kulihrášci Petra Šárová, Pavla Kopečková Taneční sál úterý 10:30-11:30

Inline bruslení viz webové stránky Cyklistická stezka u lávky viz webové stránky

Dílna ArteRadky
(výtvarka + nově keramika)

Radka Charapovová Ateliér pondělí 13:00-14:00, 16:30-18:00,  
středa 16:00-17:30,                          
pátek 15:00-16:00, 17:00-18:30

Výtvarný kroužek a Artefiletika Markéta Tejklová Ateliér čtvrtek 16:00-17:30

DUHA – studio pro smysly i (ne)smysly Hana Tuháčková, 
Markéta Tejklová,
Alžběta Gavriněvová,
Radka Charapovová

Taneční sál 
Ateliér
Taneční sál
Ateliér

úterý 15:30-16:30

Tvořivá dramatika Alžběta Gavriněvová Taneční sál středa 15:30-17:00

AJ pro nejmenší s Helen Doron (3-5, 6-9 let) Šárka Frelichová Společenská místnost v září ukázkové hodiny zdarma, 
více viz webové stránky

Vědecké pokusy pro děti od 5 do 9 let Marcela Hopfingerová Společenská místnost viz webové stránky

KA-BEL-KA sen ukrývá, každý se rád podívá – 
pro malé a nejmenší děti

Marcela Hopfingerová Společenská místnost viz webové stránky

Flétnička pro nejmenší Lucie Koldínská Společenská místnost úterý 16:00-17:00

Zpěv/Hudební výchova pro nejmenší viz webové stránky Společenská místnost viz webové stránky

PC kurz pro děti, 2., 3., 4. a 5. třída Aleš Liber Společenská místnost viz webové stránky

Maxík – stimulační program pro předškoláky 
a děti s OŠD

Bc. Lucie Schmitt Kancelář 1x 14 dnů individuální konzultace 
v čase podle dohody, úterý 13:00-
16:00 

Kurz pro předškoláky a děti s odkladem 
školní docházky - kurz dotuje MÚ 
Dobřichovice

Mgr. Jana Doksanská 1. stupeň ZŠ Dobřichovice úterý 15:00-16:00
skupinový kurz

DĚTI i DOSPĚLÍ

Cvičení rodičů a dětí pro harmonické držení 
těla

Zuzana Bártová Taneční sál pondělí 9:00-10:00, 
středa 17:00-18:00

Orientální tanec Hana Absolonová Taneční sál pondělí 18:30-19:30, 
středa 7:00-8:00

Karate Evžen Nesrovnal Taneční sál úterý 16:30-18:00, 
čtvrtek 19:30-20:30

NJ Radka Alexy Společenská místnost individuální hodiny podle 
domluvy

DOSPĚLÍ

Živá a krásná Iveta Kučerová Taneční sál středa 18:30-21:00 (1x za 14 dnů) 

Feldenkraisova metoda Dana Gavriněvová Taneční sál úterý 18:00-19:00

Body styling/Aerobik/Kalanetika/ Pilates hledáme lektora - zájemci 
prosím kontaktujte nás  
774 019 597

Taneční sál 1x týdně večer 

PC rychlokurzy: základy Windows, 
Internetové aplikace, Word, Excel
více na webových stránkách

Aleš Liber Společenská místnost 4 kurzy po 4 hod,

SENIOŘI

Kondiční cvičení pro seniory - kurz dotuje 
MÚ Dobřichovice

Irena Nolová/ Petra Nováková 
(Banoková)

Taneční sál úterý 9:00-10:00

PC kurzy pro seniory:
začátečníci, pokročilí

Aleš Liber Společenská místnost oba kurzy 4 x 2 hod,
více na webových stránkách

Dobřichovice
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Program Slavnostního otevření 
Dobřichovického Domku:
15.30 hod: otevření vrat a začátek dílniček (Arte-
Radky a výtvarka s Artefiletikou)
16.00 hod: úvodní slovo moderátora (Jiří Šafrá-
nek–člen DDS)
vystoupení dámské vokální skupiny CABINET
představení programu odpoledne
16.30 hod: vystoupení orientální tanečnice Zan-
thia Absolon (Hana Absolonová)
16.40 hod: prohlídka domu DODO s průvodcem 
v Klubu malých dětí Lumek pohádka pro děti
v tanečním sále ukázka cvičení rodičů s dětmi pro 
Harmonické držení těla
ve společenské místnosti výtvarka s Artefiletikou 
a v ateliéru dílnička ArteRadky
17.00 hod: vystoupení Tanečního studia Dobři-
chovice pod vedením Hany Tuháčkové
17.20 hod: závěrečné slovo moderátora
17:30 hod: skupinové bubnování DRUM CIRCLES 
s Jírou Štěpo
18.30 hod: ukončení slavnosti

Na co se můžete těšit od září v Dobřichovickém 
Domku?
Program aktivit a  služeb DoDa se stále vyvíjí, 
ale momentálně můžeme nabídnout přehled již 
naplánovaných kroužků či přednášek pro jed-
notlivé věkové kategorie. O  dalších nových kur-
zech a podrobnosti ke všem stávajícím aktivitám 
se dozvíte více na webových stránkách spolku 
www.spolekdodo.cz. Zde máte také možnost 
vyplnit krátký formulář pro případné dotazy, na 
které vám rádi odpovíme nebo samozřejmě také 
přihlášku na vybranou aktivitu – viz tabulka.

Kromě výše vyjmenovaných volnočasových 
aktivit a jednorázových akcí budou v DoDu nabí-
zeny také různé poradenské služby. V první řadě 
zahájí u nás činnost dvě psycholožky Mgr. Micha-
ela Kvasničková a  Mgr. Lenka Bezděková. Náš 
nový člen do týmu, paní Kvasničková, vystu-
dovala jednooborovou psychologii s  klinickým 
zaměřením na FF UK v Praze a pracovala na lin-
kách důvěry a na Ministerstvu vnitra jako psycho-
log. Kromě toho má bohaté zkušenosti s psycho-
logickým poradenstvím z RC Pexeso na Zbraslavi.

Dále připravujeme spolupráci s  výživovým 
poradcem a doufáme, že se naše řady ještě roz-

šíří. Za tím účelem hledáme ještě další vhodné 
poradenství, jako například právní, pedago-
gicko-psychologické, logopedické, terapeu-
tické, životního stylu nebo kosmetické… Pokud 
v  některé z  podobných oblastí pracujete, popř. 
začínáte a hledáte v centru Dobřichovic kancelář 
na pár dnů nebo dokonce jenom hodin v měsíci, 
tak se na nás určitě obraťte. Rádi bychom vhod-
ným způsobem rozšířili nabídku našich služeb.

Kontakty
Pro bližší informace o kroužcích a aktivitách nebo 
o pronájmu kontaktujte Radku Alexy nejlépe na 
e-mailech alexy@interpharma-praha.cz, spolek.
dodo@outlook.cz nebo posílejte SMS na telefon 
774 019 597.

Radka Alexy, www.spolekdodo.cz

DODO a potřebné věci
Děkujeme Vám všem, kdo nám nabízíte vybavení 
do Dobřichovického domku. Vaše nabídky nás 
těší. Děkujeme za židle, kuchyňskou linku, myčku, 
nádobí, drobné vybavení a další předměty a pře-
devším za vaši podporu. Mnoho jsme od Vás 
dostali, některé vybavení jsme museli odmítnout, 
mnoho i nadále pořizujeme.

Pokud by se stalo, že někde doma přebývají 
následující věci, ještě je rádi přijmeme: úklidové 
věci (i lux), utěrky, hrnce a jiné do kuchyně, malá 
lednička, stolky, židle (i staré a  větší množství), 
hodila by se nám ven dřevěná lavička, popřípadě 
dětský venkovní nábytek nebo houpačka, pís-
koviště, starší notebook, dataprojektor, tiskárna, 
venkovní vitrína …..

Děkujeme!
rb, www.spolekdodo.cz

Novinka v Lumku–víkendové a noční hlídání
Pro všechny rodiče připravujeme, kteří občas 
potřebují pohlídat své ratolesti, připravujeme 
v  Lumku (v nových prostorách se zahrádkou na 
adrese 5. května 12, Dobřichovice) víkendové 
a noční hlídání dětí.

Jak bude probíhat? Zavoláte nám a  domlu-
víte se, kdy potřebujete pohlídat své děti. Pod-
mínky najdete na www.ilumen.cz. Obecně se dá 
říci, že čím více dětí a čím delší doba hlídání, tím 
vás vyjde hlídání na hodinu levněji.

Jak bude o  děti postaráno? Jako doma. Pro 
děti bude připraven program, vychovatelka se 
jim bude plně věnovat, při nocování je samozřej-
mostí čtení před spaním, péče během noci, zajiš-
tění stravy a další. To vše po dohodě s rodiči.

Tak teď už víte to podstatné a  zbývá jen, 
abyste se doma nebo s kamarádkami domluvili, 
kdy byste si rádi vzali rodičovské volno, zvolali 
nám a hlídání si zarezervovali :)

Případně můžete využít již teď vypsaného 
prosincového hlídacího víkendu 12.–15. pro-
since 2014. Děti se budou bavit u  nás a  vy si 
v klidu obstaráte třeba vánoční nákupy. Až si děti 
z  víkendu budete vyzvedávat, dostanete k  nim 
přibaleno vlastnoručně dětmi pečené vánoční 
cukroví a  vlastnoručně vyrobené vánoční deko-
race.

R. Bartoníčková,
info.lumen@seznam.cz, www.ilumen.cz

Ideální příprava dětí na vstup do školy – Kurz 
pro předškoláky
Občanské sdružení Lumen již 5. rokem organizuje 
Kurz pro děti s  odkladem školní docházky, pro 
předškoláky. Tento kurz probíhá v  prostorách 1. 
stupně dobřichovické ZŠ ve spolupráci se školní 
psycholožkou Mgr. Janou Doksanskou.

Máte-li předškoláčka a chcete-li mu usnadnit 
vstup do školního světa, je tento kurz tou nejlepší 
volbou. Kurz má omezenou kapacitu 10 dětí, pro-
bíhá každé úterý od 15 do 16 hodin. Děti absol-
vují kurz v prostředí školním, v běžné třídě. A to 
je pro ně výhodou – v září nebudou mít obavu, 
jak to v té škole vypadá, nenásilně si během roku 
zvykají na odlišné prostředí od toho, které znají 
z mateřské školy.

Kurz zajistí dětem rozvoj parciálních psy-
chických funkcí (zraková, sluchová percepce) 
podstatných pro rozvoj čtení, psaní, počítání 
pod odborným dohledem. Důležitá je spolu-
práce s rodiči. Účastníci přivykají pravidelnému 
režimu práce (i zodpovědnosti za práci doma), 
po ukončení kurzu jsou děti připraveny na vstup 
do školy.

Kurz podporuje Městský úřad Dobřichovice 
a ZŠ Dobřichovice – děkujeme!

R. Bartoníčková,
info.lumen@seznam.cz, www.ilumen.cz

JEDNOTLIVÉ AKCE – DOSPĚLÍ

Dekorační dílna Eva Benecová Společenská místnost 3x za pololetí:
ketlovaný šperk-říjen,
vánoční výroba-listopad, 
háčkované čepičky-leden,
velikonoční výroba-březen,
háčkovaný čtverec-duben,
základní šitý šperk-květen

Drátování Božena Musilová Společenská místnost vlastní výroba s povídáním 

Táta na roztrhání LOM – Liga Otevřených Mužů Společenská místnost 3 hodinový workshop

Živá a krásná Iveta Kučerová Taneční sál víkendový workshop
11.-12.10.2014

Specifika dětí věku 3-6 let 
- dotuje MÚ Dobřichovice

Mgr. Jana Doksanská Společenská místnost přednáška 
14.10.2014 od 18 hodin

Vývoj řeči
- dotuje MÚ Dobřichovice

Mgr. Martina Barchánková,
Mgr. Magdalena Vosmiková

Společenská místnost přednáška 
21.10.2014 od 18 hodin

Kojení, očkování a dětské nemoci MUDr. Radka Pokorná,
laktační poradkyně Zuzana 
Pavlovská

Společenská místnost přednáška 
listopad

První pomoc (u dětí) MUDr. Petra Lefflerová Společenská místnost přednáška, listopad

Dobřichovice
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Festival historického šermu

Agentura Alotrium ve spolupráci s městem Dob-
řichovice si vás dovoluje pozvat již na 11. ročník 
jednoho z  největších, (ne-li největšího) festi-
valu historického šermu, tance a divadla v České 
republice. Dne 6. září 2014 vystoupí na zámku 
v Dobřichovicích 25 souborů z celé republiky.

Vedle již tradičních šermířských a  tanečních 
vystoupení uvidíte i  komentované ukázky spor-
tovního šermu v  podání našich špičkových tre-
nérů manželů Vincencových z oddílu USK Praha. 
Samozřejmě nebude chybět historické tržiště 
s  dětskou lukostřelbou a  malováním na obličej, 
doplněné dobovým i méně dobovým občerstve-
ním. V pásmu hudby pak opět po roce vystoupí 
Beth A. Cooper, a  to nejen s  australskými lidov-
kami a hostem akce je pak jihomoravská folkrock-
ová skupina Tempus, jejíž tvorba je inspirována 
hudební skupinou Blackmore´s Night.

Program začíná v 11:00 a končí ve 22:00.
Vstupné–dospělí 100,-, mládež 50,-, děti do 

výšky meče zdarma. Více informací na http://alot-
ria.web-rychle.cz/ či na www.alotrium.cz

JK

Univerzita 3. věku v Řevnicích 
pokračuje

Na tři desítky studentů, ve věku 50–80 let, 
ze  Řevnic, Dobřichovic i  z Prahy dokončilo 
semestr „Astronomie“ Virtuální univerzity tře-
tího věku v Řevnicích. Skvělá parta to řádně osla-
vila pohoštěním i praktickou částí, když vyrobila 
z kamenů a květin sluneční hodiny.

Poslední zářijový den se opět otevřou dveře 
řevnického kina a  v  sále budeme získávat nové 
vědomosti, tentokrát na téma lidské zdraví. 
Pokud se chcete k  nám přidat a  plnohodnotně 
strávit čas ve skupině Vašich vrstevníků, těšíme se 
na Vás. Informační schůzka se koná v kině Řevnice 
16. září v 10 hodin dopoledne.

Bc. Monika Vaňková,
monika.vankova@sokolrevnice.cz

Česká zemědělská univerzita Provozně 
ekonomická fakulta www. e-senior.cz

Kroužky pro děti ve Fabiánku

Od   září pro vás opět připravujeme aktivity pro 
rodiče s  malými dětmi. Hned zkraje měsíce se 
můžete zúčastnit Lesního klubíku – venkovního 
kroužku pro děti cca od 2 do 5 let. Setkání plné 
veselých her a  poznávání přírody se uskuteční 
úterní dopoledne 2. a 16. září. Čas a místo srazu 
bude upřesněno na webu.

Další pravidelné kroužky začnou v  týdnu od 
22. září. V pondělí od 10.00 do 11.30 hodin chys-
táme oblíbený kroužek „Kdo si hraje (venku), 
nezlobí“ pod vedením zkušené Míši Hůlové pro 
děti od 2,5 let. Kroužek bude za příznivého počasí 
probíhat venku, místo srazu bude upřesněno na 

webových stránkách Fabiánku. Společně se pak 
vydáme na cestu, na které budou pro děti připra-
veny různé aktivity–cvičení za doprovodu básni-
ček a písniček, sportovní úkoly, činnosti na rozvoj 
jemné a hrubé motoriky, hry na poznávání barev 
a  tvarů, hry s  padákem a  podobně. V  případě 
špatného počasí se bude kroužek konat v herně 
Základní umělecké školy v Lomené ulici.

V úterý od 9.00 do 10.00 hodin nabízíme 
jako novinku kroužek pro nejmenší děti od 6 
do 12 měsíců s názvem „Hrajeme si u maminky“ 
pod vedením Petry Klobušiakové. Kroužek pro 
miminka se bude konat v herně ZUŠ. V první části 
hodiny budeme za doprovodu básniček a písni-
ček procvičovat jemnou i  hrubou motoriku, ke 
cvičení využijeme různé pomůcky–míčky, tunel, 
polštářky, šátky nebo hudební nástroje. V druhé 
části hodiny bude prostor pro odpočinek, kojení 
nebo sdílení zkušeností maminek.

Mladí chlapci se ve středověku museli brzy naučit střílet z kuše

Studenti běhu s tématem „Astronomie“ University 3. věku v Řevnicích

Zajímavosti

Dobřichovice
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V úterý od 10.15 do 11.15 bude následovat 
kroužek „Hrajeme si a tvoříme s batolátky“, který 
povede Bára Daňová a který je určen pro děti od 
1,5 do 2,5 roku. Děti si zde užijí spoustu básni-
ček a písniček a také si procvičí všechny části těla. 
Budeme tancovat, prolézat opičí dráhu nebo si 
hrát s  míčem, obručí, švihadlem nebo padákem 
či zpívat za doprovodu hudebních nástrojů. Zařa-
díme také jednoduchou výtvarnou činnost nebo 
hru na rozvoj jemné motoriky.

Na kroužky můžete přijít kdykoliv i  v  prů-
běhu roku a není třeba se objednávat, cena je 60 
Kč za dítě, příp. 80 Kč za dvě děti. Více informací 
najdete na www.rcfabianek.cz.

Těšíme se na vás!
Zdeňka Klimková, RC Fabiánek

Kurzy angličtiny pro dospělé ve Fabiánku od 
konce září
Poslední týden v  září začínají ve Fabiánku opět 
kurzy angličtiny pro dospělé. Přihlašovat se 
můžete již nyní.
Rozvrh kurzů
středa 9.15-10.30 začátečníci I  – senioři (i jiné 
věkové kategorie jsou vítány)
čtvrtek 9.00-10.15 mírně pokročilí II.
čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí I
pátek 9.00-10.15 pokročilí
pátek 10.30-11.45 začátečníci II

Úroveň kurzu je pouze orientační. Pokud jste 
naše kurzy ještě nenavštěvovali, můžete přijít na 
zápis – koná se v pátek 19. září mezi 10. a 12. hodi-
nou v  budově ZUŠ v  Lomené ulici. Kurzy pove-
dou zkušené lektorky Zora Strnadová (středa 
a čtvrtek, 776 028 441) a Kristina Millerová (pátek, 
607 689 777). Cena kurzu je 110 Kč za 75minuto-
vou lekci, platí se vždy za pololetí. Výuka začíná 
od 24. září, můžete se přijít podívat na jednu lekci 
zdarma. Hlídání dětí lze zajistit po domluvě.

www.rcfabianek.cz, rcfabianek@seznam.cz
Těšíme se na vás,

Zora Strnadová, Kristina Millerová

Nový kroužek „Chytré hlavičky“
Milí rodiče, připravili jsme pro Vaše děti kroužek, 
jehož cílem bude podpora a  rozvoj pozornosti 
i  soustředění, trénování paměti, udržení kreati-
vity a podpora činnosti pravé mozkové hemisféry 
vůbec. Abychom zachovali rovnováhu, budeme 
rozvíjet i levou mozkovou hemisféru, a to formou 
logických stolních her. Pro Vaše děti může být 
zajímavé i  to, že ke stolním hrám budeme zvát 
seniory z Barevného stromu. Začínáme ve středu 
10. září v  14.00 (případně v  15.00 dle potřeb 
rodičů). Budeme se scházet v  Barevném stromě 
(v Palackého ulici č. 453 mezi prodejnami Dětské 
botičky a Instalatérství). Kroužek Chytré hlavičky 
je otevřen pro předškoláky a mladší školáky do 4. 
třídy ZŠ.

www.rcfabianek.cz, www.barevnystrom.cz
Veronika Kusová

Barevný strom o prázdninách
Prázdninový čas v denním klubu pro seniory dál 
klidně plyne. Velmi nás těší nevšední pozasta-
vení a návraty do časů minulých, které zažíváme 
s našimi klienty. Právě oni nám často svými vzpo-
mínkami a  životní moudrostí připomínají věci 
podstatné. Velkou pomocí je nám v tomto směru 
báječná kniha Babičko, vyprávěj. Kniha je určena 

pro vpisování vzpomínek. Její velikou výhodou, 
kterou oceňujeme při práci s  klienty, je to, že je 
naplněna pečlivě vybranými a citlivými otázkami 
směřujícími do života babiček a dědečků. Máme 
tak připravena mnohá témata k  rozhovorům 
u kávy a tedy i k nepřímému trénování paměti.

Srdečně Vás zveme na následující setkání: Pro-
mítání filmu „Na stupních vítězů“, a  to 27. srpna 
od 15:00 v  Barevném stromě (Jan Tenhaven / 
Německo, Rakousko / 2010 / 94 min.). Čeká Vás 
film o seniorech nejen pro seniory. Film nabízí cit-
livé a  místy úsměvné portréty představující pět 
atletů, kteří se ve skromných podmínkách při-
pravují na 18. mezinárodní seniorské mistrovství 
světa ve finském Lahti. Jedním z  nich je i  82letý 
skokan do výšky Jiří Soukup z   Hradce Králové. 
Tvůrci snímku nám výmluvně ukazují, kolik zdra-
vého ducha, svěží mysli a  obdivuhodné kondice 
je možné uchovat ve starém těle. Vstup zdarma. 
Promítání se koná v rámci Dne otevřených dveří. 
Začínáme 27. srpna v  9:00 zdravotním cvičením 
a mozkocvičnou pro seniory.

Tančírna aneb swingové odpoledne 
v Barevném stromě, 4. října. Chystáme nevšední 
taneční zážitek s dobovými prvky.

Workshop pro pečující rodiny, 11. října 
v  Barevném stromě. Připravujeme ve spolupráci 
s Diakonií Českobratrské církve evangelické

Těšíme se na Vás!
Veronika Kusová, Hana Habartová, www.

barevnystrom.cz

Olympia Wellness ve 
Všenorech od září nabídne 
desítky nových kursů, 
špičkové trenéry 
i modernizované vybavení

Známé sportovní centrum Olympia Welness ve 
Všenorech čekají po prázdninách velké změny. 
Nový nájemce rozšířil centrum o  několik zón, 
například crossfitovou tělocvičnu nebo sál bojo-
vých sportů. Návštěvníky dále čekají 4 kategorie 
tréninků a  hlavně špičkoví sportovní specialisté, 
do nichž provozovatel investoval. Výrazně také 
stoupne počet kursů pro děti. V centru Olympia 
Wellness to zkrátka od září bude naplno žít spor-
tem. Přijďte se podívat!

Všenorské sportovní centrum chce navázat na 
období své největší slávy

Olympia Wellness bylo na konci devadesátých 
let oblíbeným místem, kam kvůli výjimečnému 
vybavení i  kvalitě služeb jezdili cvičit milovníci 
pohybu z daleka. Od té doby ovšem konkurence 
v  oboru hodně vzrostla a  udržet si jedinečné 
postavení mezi dobře vybavenými fitness centry 
je mnohonásobně těžší. Přesto je právě to cílem 
nových nájemců Olympia Wellness. Vsadili přitom 
na spolupráci s nejlepšími odborníky, sofistikova-
nou skladbu nabízených programů a na pozitivní 
dopad cvičení na zdravotní stav klientů.

Tréninky pro každého
Sportovní tréninky jsou rozděleny do čtyř 

základních kategorií, aby si každý mohl vybrat 
přístup, který mu bude vyhovovat. Základní 
úroveň představuje studiová hodina s  instrukto-
rem s kapacitou 18 osob, po ní následuje studiová 
hodina s osobním trenérem s maximální kapaci-

tou 10 lidí. Náročnější zájemci si mohou vybrat 
skupinový osobní trénink pro max. 4 osoby a  ti, 
kdo vyžadují skutečně čistě individuální přístup, 
mají k dispozici osobní trénink jeden na jednoho.

Nové uspořádání vychází vstříc současným 
trendům

Návštěvníci sportovního centra ve Všenorech 
se od září mohou těšit také na některé zbrusu 
nové tréninkové zóny s  novým vybavením. 
Jednou z  nich je tělocvična pro cross tréninky. 
Tento typ cvičení zažívá v poslední době masivní 
rozmach, po celém světě vzniká jedna crossfitová 
tělocvična za druhou, ale bohužel často chybí 
dostatečná odbornost při vedení těchto velmi 
náročných tréninků. Cvičení pak ztrácí na účin-
nosti, a dokonce může být i nebezpečné. V Olym-
pia Wellness však věnovali výběru trenérů mimo-
řádnou pozornost, a  tak zde bude tento druh 
pohybové aktivity v  rukou skutečných profesio-
nálů.

Další novinkou bude sál bojových sportů, kde 
zájemci mohou navštěvovat silové kruhové tré-
ninky, extrémní MMA tréninky i osobní boxerské 
tréninky. Přímo uprostřed posilovny dále vznikne 
nová funkční zóna, která bude věnována funkč-
ním tréninkům v mini skupinkách. Návštěvníky na 
této ploše čeká cvičení s Kettlebells, Vipr a Flowin. 
Zóna s  konstrukcí pro TRX zůstane zachována. 
Velký sál pak bude nově hostit spoustu nových 
lekcí rozdělených podle limitu maximálního 
počtu cvičících. Osobní trenéři povedou hodiny 
s  maximální kapacitou do deseti lidí, nebudou 
jen předcvičovat, ale chodit mezi klienty, opra-
vovat, pomáhat a nastavovat správné držení těla.

Cvičení pro děti
Další novinkou v Olympia Wellness je výrazné 

navýšení nabídky cvičení pro děti. Velký důraz 
bude kladen na vytvoření správných návyků 
a osvojení si základních technik v co nejranějším 
věku, které později dětem značně usnadní pro-
vozování všech pohybových aktivit–a to zdaleka 
nejen těch sportovních. V pojetí nového Olympia 
Wellness se dětské sportování nepojí s bolestmi, 
úrazy, nevyváženým a  jednostranným svalovým 
rozvojem či postojovými defekty, ale naopak je 
tím, co může takovým problémům efektivně pře-
dejít. Skladba kurzů i volba trenérů má za cíl co 
nejvyváženější rozvoj dětí.

Od září otevíráme tyto nové kurzy pro děti
 Baletní, dramatická a  taneční průprava pro 

předškolní děti
 Základy jógy pro děti
 Zdravotně nápravné cvičení pro matky 

s dětmi
 Jóga a balet pro školní děti
 Základy silového tréninku pro juniory
 Základy cvičení na posilovacích strojích pro 

juniory
 Pokračovat dále budou kurzy: Dětský aerobik, 

Kick box, Zumba pro děti i Squashová školička.
Nalákali jsme vás na novinky ve sportovním 

centru Olympia Wellness? Těšíme se na shledanou 
v  září! Další informace najdete na našem webu 
www.olympiawellness.cz či na našem Facebooku.

Václav Rázl

Jaký kroužek vybrat?
A je to tady! Prázdniny končí, začátek září přináší 
školní povinnosti a nebývá jen ve znamení nákupu 
školních pomůcek. Většinou rodiče a  děti čeká 
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ještě jeden velký úkol – vybrat kroužky. Ideálně 
takové, které budou dítě bavit a rodiče budou mít 
zároveň pocit, že se potomek také rozvíjí. Každé 
dítě je jiné: má vlastní nadání, zájmy, potřeby. 
Jedno dává přednost sportu, hudbě či malování, 
další nejraději běhá s  kamarády venku, třetí zase 
těžko odeženete od počítače. Aby děti dobře zvlá-
daly školní povinnosti, měly by mít čas jak na své 
kroužky, tak i  na neorganizovanou činnost. Není 
lehké najít rovnováhu mezi organizovanými akti-
vitami a  volným časem tráveným spontánně 
s  kamarády. Mimo školu se dítě samo učí sociál-
ním dovednostem, které mu nemohou dát rodiče: 
najít a obhájit si osobní postavení v kolektivu. Dítě 
zaujímá v různých sociálních skupinách úplně jiné 
role–a všechny ho formují pro další život. Jinak se 
formují vztahy ve škole mezi spolužáky a jinak na 
kroužku mezi osobami podobných zájmů.

V  poslední době přibývá míst, kde se dětem 
systematicky věnují v jejich volném čase. Jedním 
z  nich je Kámoclub, který působí v  Dobřichovi-
cích již pátým rokem.

Původní zaměření na výuku angličtiny a spor-
tovní přípravu se postupně rozrůstalo. Přibyly 
další aktivity jako příměstský tábor, přípravné 

kurzy pro budoucí gymnazisty, zimní lyžovačky 
a  sjíždění Berounky na raftech nebo víkendový 
fotoworkshop. Letos se nabídka kroužků opět 
rozšířila a  přihlašování na kroužek on-line pro-
střednictvím přihlašovacího formuláře přímo 
z webu šetří rodičům čas.

Kámoclub letos otevírá celkem deset růz-
ných kroužků. Stálicí je angličtina, která probíhá 
zábavnou formou v  malých skupinách podle 
věku a úrovně přímo v základní škole. Návaznost 
na školní vyučování, případně družinu, poskytují 
i  další aktivity, které budou provozovány přímo 
ve škole. Loni se již osvědčila dramatická výchova 
a  zájem o  fotoworkshop ukázal, že i  fotokrou-
žek Mgr. Jana Neuberta, zkušeného a  profesio-
nálního fotografa, najde mezi školáky zájemce. 
Novinkami letos budou zbrusu nové kroužky 
jako jsou výtvarné nápady a  zábavná logika. 
Oba budou probíhat pod vedením lektorky Mgr. 
Markéty Secké, která získala proškolení v Centru 
nadání, zabývajícím se podporou intelektově 
prospěšných aktivit na celostátní úrovni a mimo-
řádně nadaným dětem.

Sportovní kroužky letos obohatí taneční krou-
žek zaměřený především na hip-hop s  prvky 

diska a  street dance. Povede jej Radek Brusch, 
několikanásobný mistr České republiky s  patnácti-
letou lektorskou praxí v  oboru, mimo jiné na sou-
kromé taneční Konzervatoři o.p.s. V nabídce trvale 
zůstává zdravotní cvičení Mgr. Michaely Pavlí-
kové a  dále florbal s  Bc. Jaromírem Horáčkem 
nebo pohybové a míčové hry, které vedou zaklada-
telky Kámoclubu Mgr. Karolína Scalabroni a  Mgr. 
Monika Veselá. Očekávanou novinkou (podle toho, 
jak rychle se plní zájemci) je kroužek atletiky. Pokud 
počasí dovolí bude se odehrávat venku a  trenér-
kou bude sportovní instruktorka Kateřina Škopová 
z Fakulty tělesné výchovy a sportu.

Atletika začne 8. září, ostatní kroužky se rozje-
dou v týdnu od 15. září. Veškeré podrobnosti o míst-
ním a časovém rozvrhu nebo lektorech nejdete na 
www.kamoclub.cz.

mv

Studio 333 fashion představí 
módní festival „návraTY“

V sobotu 13. září od 15:00 proběhne na nádvoří 
zámku Dobřichovice netradiční prezentace nové 
módní kolekce „návraTY“ studia 333 fashion. 
„NávraTY“ Vám krom módy představí i práci něko-
lika zajímavých osobností v rámci doprovodného 
programu. Kolekce „návraTY“ je velmi otevřenou 
a  intuitivní prací, jejíž hlavní myšlenkou je inspi-
rovat ženy jít za svým vnitřním hlasem. Budete 
moci shlédnout modely určené ke každoden-
nímu nošení i večerní šaty. Kolekci dominují pří-
rodní hedvábné materiály, krajka a kůže.

V rámci festivalu je připraven bohatý kulturní 
program, kde se představí fotograf Lukáš Dvořák, 
přední česká módní historička Jana Máchalová, 
violoncellista Tomáš Fingerland a  jazzová zpě-
vačka Elena Sonenshine. Pro děti je připraven 
výtvarný workshop a ukázková hodina nevšední 
hudební školy La škola.

Program:
15:00 Slavnostní zahájení–welcome drink / ver-

nisáž na nádvoří zámku
15:30 Live focení kolekce “návraTY” – fotograf 

Lukáš Dvořák, Tomáš Fingerland jako hudební 
doprovod (viola), styling – Dominika Okruhlicová, 
model Gabriela Hrabinová

16:00 CRABKY–začátek kreativního workshopu 
pro děti

17:00 – 17:45 SÍLA HADRU–přednáška Jany 
Máchalové ve vinárně “U Karolíny”

17:15 – 17:45  LA ŠKOLA–hudební škola pro děti
18:00 JAZZ koncert Eleny Sonenshine ve vinárně 

“U Karolíny”
20:00 zakončení festivalu „návraTY“
Vstupenky je možné rezervovat na webo-

vých stránkách navraty2014.cz. Cena vstupenky 
v předprodeji je 190,- Kč, od 18. srpna 240,- Kč, na 
místě v den konání festivalu 290,- Kč. V ceně vstu-
penky je welcome drink, výstava fotografií, před-
náška, workshopy, jazzový koncert. Počet míst je 
omezen.

O autorkách kolekce: 
Veronika Hladišová a  Marie Snášelová Štor-

ková tvoří designérský tandem již od roku 2008. 
Pod značkou www.333fashion.cz se prezentují 
již od svých studií na Univerzitě Tomáše Bati ve 
Zlíně. Zaměřují se na oděvní zakázkovou tvorbu 
a  výrobu limitovaných modelových kolekcí 
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kabelek a kožených doplňků z přírodních textilií 
a netradičních exotických kůží.

Další informace o  festivalu najdete na www.
navraty2014.cz.

Kontakt: Marie Snášelová Štorková, Tel: 
+420  724  210 438, E-mail: marie.storkova@
seznam.cz

Indiánské léto v Sokole

Letos poprvé se konal sokolský příměstský tábor, 
který pořádal odbor všestrannost TJ Sokol Dob-
řichovice a  jeho kapacita byla zcela naplněna. 
Sokolovna se tak v  termínu od 28. července do 
1. 8. 2014 přeměnila na příbytek tří indiánských 
kmenů a  to Apačů, Komančů a  Siouxů. Indiáni 
a  Indiánky byli ve věku od 4 do 12 let a  všichni 
zvládli i přes úmorná vedra splnit zkoušky moud-
rosti, obratnosti a zručnosti.

Vydali jsme se společně i  na celodenní váleč-
nou stezku do Velké Chuchle do Chuchelského 
háje, kde jsme ve zdejší minizoo pozorovali různé 
druhy zvířat, vyřádili se na krásném dřevěném 
hřišti a zažili i parádní letní bouřku. Za výborné sva-
činy a obědy děkujeme panu kuchaři Horáčkovi, za 
krásné odměny pro děti manželům Dostálovým.

IN

Slavnosti svíčkové

Nedělám si žádné ambice, že bych měl být první 
a tím méně ani poslední, komu se myšlenky níže 
popisované honily a honí hlavou. Až teprve jeden 
letošní letní, možná i  letně-divadelní večer a  klá-
bosení s  Jiřím (Šafránkem) nakonec vedlo k  defi-
nitivnímu rozhodnutí. Řeč je o fenoménu mnoha 
klasických českých kuchyní–svíčkové omáčce. 
Tradiční rodinné receptury se spoustou vlastních 
úprav, finesů a  fíglů se často dědí z  generace na 

generaci a  málokdo z  pokrevních klanů pochy-
buje, že právě ta jejich je nejlepší. Ani v Dobřicho-
vicích tomu nebylo jinak. Zcela obyčejná hospod-
ská diskuse se kdysi dávno zvrhla do poněkud, 
zprvu chvástavého, později soutěžního tónu a  ta 
prokletá svíčková v tom hrála roli. Jak tedy posou-
dit, který z  oněch receptů je ten nejlepší a  který 
postup přinese nejlahodnější výsledek, než prostě 
zavelet, nechat uvařit, předložit a  pak ochutnat. 
Tentokrát od prvotní myšlenky k činu bylo docela 
daleko, několik let a právě až ta zmiňovaná debata, 
kde asi tak v Dobřichovicích jinde, než u láhve dob-
rého vína, nás přivedla k definitivnímu rozhodnutí 
zpříjemnit si některý podzimní večer a pokusit se 
zorganizovat soutěž na toto téma. Mnoho láhví 
jsme ještě museli vypít, než jsme se dopracovali 
ke stávající podobě pravidel i  organizace samé. 
A teprve až když toto vše bylo hotovo a vymyšleno, 
při formulaci inzerátu do těchto listů, jsem požá-
dal o pomoc pana Googla a obratem se dozvěděl, 
že kdesi v severních Čechách se touto kratochvílí 
zabývají již roky a  světe div se!, s  téměř stejnými 
základními pravidly. Nestalo se mi to poprvé, kdy 
jsem sáhodlouze a  klopotně vymýšlel již dávno 
vymyšlené, přiznávám to bez mučení.

Nicméně, vážení čtenáři, vězte tedy, že 
v  sobotu 11. října t.r. se v  konírně dobřichovic-
kého zámku bude, s  laskavou podporou Města 
Dobřichovice, konat první ročník Brdského festi-
valu svíčkové (omáčky). Soutěžně zábavný večer, 
na jehož konci bychom měli znát svíčkového 
šampiona, resp. možná šampiony. Naší ambicí je 
vyhlásit vítěze stanoveného odbornou porotou, 
do jejíhož čela se velmi ochotně a s radostí zapo-
jila autorka m. j. i několika kuchařek, paní Helena 
Rytířová s tím, že si odbornou porotu sama dále 
poskládá, ale protože na svíčkové hody bychom 
rádi pozvali i  širokou veřejnost, rádi bychom i  jí 
dali právo na názor a dokud bude ještě v kastrolu 
posledních pár lžic soutěžních vzorků nechali 
všechny příchozí za drobný poplatek vše pře-

chutnat a náležitě ohodnotit a tím pádem získat 
i možnost vyhlásit vítěze všelidového (neplést si 
s pojmoslovím dávno snad již zapomenutým).

Má-li kdokoliv (jednotlivec, či skupina) pocit, 
že si troufne zhostit se uvaření cca 4,5 l svíčkové 
(takové množství není zcela zanedbatelné, nic-
méně snažíme se myslet právě na tu laickou veřej-
nost, aby těch ochutnávajících mohlo být co nej-
více) a  je ochoten svůj výtvor donést v  uvedený 
den v  18 hodin na dobřichovický zámek a  dát 
k dispozici, nechť se oficiálně přihlásí na e-mailové 
adrese: jiri.geissler@infocredit.cz. Pokud by snad 
byl zájem neočekávaně velký, přednost dostane 
prvních deset přihlášených s  tím, že jako pořa-
datelé jsme si stanovili právo udělit ještě dalších 
5 „divokých karet“. Z uvedeného vyplývá, že sou-
těžících bude maximálně 15 a  těch ochutnávají-
cích do 70-80. Pro ochutnávání budou k dispozici 
jednotné knedlíky, resp. jejich kousky, s  patnácti 
vzorky by mohli mít problémy i  větší jedlíci než 
jsem sám a kdo se do takového hodnocení pustí, 
pravděpodobně oznámkuje každý ze vzorků jako 
ve škole. Nejmenší součet všech hodnocení ukáže 
Svíčkového Mistra. Abychom nepřebíjeli tu úplně 
základní chuť, rozhodli jsme se zakázat všechny 
citrony, brusinky, šlehačky a  vše ostatní, doma 
mnohdy k omáčce servírované.

Protože se jedná o první ročník, těžko se nám 
odhaduje, kolik soutěžících i hodnotitelů nakonec 
dorazí, již teď však víme nejméně o  třech až pěti 
vážných zájemcích, rozhodně tedy nějaká soutěž 
proběhne. A pokud by nám dali košem laičtí ochut-
návači, budeme mít jistotu dobrého nedělního 
oběda pro všechny soutěžící a jejich rodiny. V tako-
vém případě bych ovšem takový společný nedělní 
oběd přejmenoval na Svíčkové symposium, s jehož 
závěry bychom jistě širokou veřejnost rádi sezná-
mili. Vážené kuchařky, vážení kuchaři, gurmáni, jed-
líci! Neváhejte a pojďte s námi do toho!

Za občasnou, snad zábavnou, agenturu GEI-ŠA
Jiří Geissler a Jiří Šafránek

Veřejný prostor je pro všechny

Vážení spoluobčané, rád bych otevřel diskusi nad 
způsoby využívání veřejného prostoru.

V poslední době mám pocit, že přibývají situace, 
kdy je v  Dobřichovicích otevřen nějaký obchod, 

obchůdek či vinárnička a  jeho obvyklou součástí 
je prezentace zboží či posezení „na zahrádce“. Na 
tom by asi nebylo nic neobvyklého, pokud by 
onou zahrádkou nebyl chodník. A kolemjdoucímu 
nezbývá, než se při obcházení proplétat mezi auty.

Nejvýrazněji je to vidět v  ulici 5. května, kde 
se za nemalý peníz zrekonstruovala komunikace, 

včetně nového chodníku. Tedy, aby lidé necho-
dili po silnici, ale, bezpečněji, po chodníku. Což 
ovšem ve většinu podvečerů stejně není možné, 
neboť je třeba vstoupit do vozovky a  obchá-
zet kola zaparkovaná, pro mně zcela nepocho-
pitelně, napříč chodníkem a  „uvolněnou“ spo-
lečnost u  stolečků na chodníku. Pardon, „na 

Účastníci příměstského tábora dobřichovického Sokola

Názory čtenářů

Dobřichovice
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zahrádce“. Ačkoliv hned u chodníku, na pozemku 
majitele, leží ladem plocha, kde by mohla být 
„zahrádka jak víno“.

Ano, není to nic dramatického, lidé rádi chodí 
po nové silnici i nadále, možná i díky nekomplet-
nosti nového chodníku a  tedy jde zatím spíše 
o princip. Ovšem do té doby, než se třeba něco 
stane.

Jak to vidíte vy? Jako onen pověstný žabomyší 
problém a nechť si kdokoliv a kdekoliv rozprostře 
svou živnost, bez ohledů na ostatní a s arogancí 
dnešní době vlastní? Nebo by obchodníci s čím-
koliv měli více respektovat primární účel pro-
storu, který si pro sebe a svůj prospěch mnohdy 
bezohledně zabírají?

Vladimír Mládek

Mateřská škola

Rozhovor s  ředitelkou Mateřské školy Dobřicho-
vice Monikou Víškovou na téma rozšíření kapa-
city školky, který vedla paní Zdeňka Klimková 
a požádala redakci o zveřejnění.

Dobrý den paní ředitelko, maminky dětí v před-
školním věku vždy velmi zajímá, jakou šanci mají 
jejich děti na přijetí do MŠ v  Dobřichovicích (dále 
jen školka). Můžete říci, jak dopadlo přijímací řízení 
pro školní rok 2014/2015?

Letos bylo přijato 52 dětí, což je po 7 letech 
poprvé, kdy bylo více dětí přijato než nepřijato. 
Nepřijato pak bylo 41 dětí. Důvodem proč došlo 
ke změně tohoto poměru je hlavně odchod vel-
kého množství předškoláků do školy.

Myslíte si, že tento trend potrvá i do budoucna?
Těžko říci, hodně záleží na počtu předško-

láků, kteří opustí školku a  také kolik zájemců se 
přihlásí. To nikdy nevíme dopředu. Máme některá 
čísla z  matriky, ale ne každý rodič to jde zkusit. 
A  pak jsou tady také soukromá zařízení, která 
lidé rovnou zvolí, a  ani si nechtějí státní školku 
vyzkoušet.

Může být důvodem, proč rodiče nezkusí menší 
děti přihlásit, že mají malou šanci na přijetí?

Myslím si, že ano, podle toho co maminky 
říkají, když přijdou k  zápisu. Říkají: „My jsme to 
vloni ani nezkoušeli, protože jsme si mysleli, že to 
nemá smysl.“ Počet skutečných zájemců je tedy 
možná mnohem větší, jde to z  tohoto důvodu 
těžko odhadnout.

Na webových stránkách uvádíte, že školka se 
chystá rozšířit svou kapacitu přístavbou dalších tříd. 
Můžete o tomto projektu říci něco bližšího?

Tento projekt má název Předškoláci v pohybu 
a vznikl asi před rokem a půl. Snažili jsme se pro-

jekt záměrně směřovat k něčemu odlišnému, než 
je většina projektů, abychom s projektem uspěli 
a získali dotaci na přístavbu školky. Spousta pro-
jektů je zaměřena na cizí jazyky do škol, na pou-
žívání interaktivních tabulí a podobně. Těch pro-
jektů je opravdu celá řada, zvláště ve Středočes-
kém kraji. My jsme vytvořili projekt, jehož hlavní 
cíl je boj proti obezitě. Na základě tohoto pro-
jektu by měla vzniknout třída, která bude fungo-
vat jako tělocvična a zároveň jako kmenová třída. 
V  té třídě by se mělo každý den během týdne 
vystřídat jedno oddělení a  zaměřit se na   pohy-
bové aktivity.

Takže se jedná o  jednu třídu, to tedy znamená 
navýšení kapacity o 25 dětí?

Dotace byla původně určena na jednu třídu. 
A  to z  toho důvodu, že kapacita školní kuchyně 
stačí už pouze pro dalších 22 dětí. V  případě, 
že bychom žádali o  dotaci na dvě třídy, museli 
bychom zároveň předělat celou školní jídelnu, 
a to by znamenalo hodně velkou investici. Po pro-
jednávání na zastupitelstvu a  se starostou jsme 
se rozhodli, že v rámci stavebních prací necháme 
postavit třídy obě. V první fázi se zprovozní jedna 
třída z  důvodu kapacity kuchyně, ale zároveň 
bude připravena na zprovoznění i ta druhá. Takže, 
aby se dvakrát nestavělo, tak se postaví obě třídy 
najednou a v případě dalších finančních zdrojů se 
může zprovoznit i druhá třída.

Víte odhadem, jak by se pohybovaly řádově 
náklady na rozšíření školní jídelny, aby mohla být 
zprovozněna i ta druhá třída?

Odpověď na tuto otázku hledejte u investora, 
tím je město. Je však zřejmé, že když se školní 
kuchyně zařizují podle náročných hygienických 
předpisů Evropské unie, obec na to momentálně 
nedosáhne. Obec stavěla školu a  věděla, že je 
potřeba rozšířit i školku, a podařilo se na ni získat 
dotaci. Stále je však třeba hledat další zdroje pro 
zprovoznění druhé třídy.

Můžete ještě říci, v rámci jakého dotačního pro-
gramu byl projekt podán a  jaké jsou jeho předpo-
kládané náklady?

Projekt byl podán na krajský úřad Středočes-
kého kraje v  rámci dotačního titulu z  prostředků 
Evropské unie. Ve chvíli, kdy byl projekt před schvá-
lením, vyskytla se kauza s  hejtmanem   Rathem 
a  vše se na rok zastavilo. Projekt byl pak přesto 
vyhodnocen kladně a dotaci jsme dostali. Přesný 
rozpočet projektu neznám. Projekt realizuje město 
Dobřichovice jako zřizovatel školky. Já jsem pouze 
autorem projektového záměru.

Jaký je plánovaný harmonogram projektu?
Stavba by měla být zahájena podle aktuální 

informace poslední týden v  srpnu 2014, nyní je 

známa vítězná firma a ihned po uplynutí zákonné 
lhůty pro podání námitek se předpokládá pode-
psání smlouvy o dílo. Ukončení projektu by mělo 
být do konce kalendářního roku 2014, což je také 
podmínka poskytnuté dotace.

Stavba bude tedy probíhat ve školním roce. 
Jaký si myslíte, že to bude mít vliv na běžný provoz 
školky?

Doufám, že stavba bude mít minimální dopad 
na provoz školky. Budu se snažit o to, aby veškeré 
rizikovější práce byly prováděny o  víkendech. 
Přestože jsme již přistavovali za provozu či zatep-
lovali, zatím se nad námi na střeše nic nestavělo. 
Stavba má být dřevostavba, lehká stavba, ale 
o konkrétních věcech budeme jednat ze stavební 
firmou včetně harmonogramu prací a  zajištění 
provozu. Samozřejmě bude přítomen stavební 
dozor ze strany obce.

Můžete říct něco ke stavebnímu řešení? Je 
možné někde zjistit, jak bude vypadat přístavba 
školy?

Já jsem viděla konečnou variantu projektu asi 
před půl rokem. V případě zájmu je jistě na měst-
ském úřadě k nahlédnutí.

Rodiče dětí, které nebyly přijaty, určitě zajímá, 
jak to bude s  možností dalšího přijetí dětí. Budete 
vycházet z  uskutečněného přijímacího řízení nebo 
vypíšete nové? V jakém časovém horizontu to odha-
dujete?

Ihned po kolaudaci se chystám vyhlásit nové 
přijímací řízení pro novou třídu. Není možné 
vycházet z výběrového řízení, které již proběhlo. 
Je to z toho důvodu, že je třeba otevřít možnost 
přihlášení pro všechny zájemce, například i  pro 
ty, kteří se přistěhovali. Zákonní zástupci tedy 
budou muset znovu podat přihlášku, ale bude 
platné lékařské potvrzení, pokud již bylo jednou 
předloženo. Budu se snažit, aby výběrové řízení 
bylo rychlé, a  myslím si, že druhé pololetí škol-
ního roku by se mohlo v nové třídě zahájit. Nyní 
je nepřijato 41 dětí a očekávané navýšení kapa-
city je 22 míst. Někteří rodiče však pochopitelně 
nechtějí dítě brát ze zaběhnuté školky v polovině 
roku. Takže je zřejmé, že stávající počet zájemců 
se změní.

Plánujete pro tento školní rok nějaké novinky?
Program školky je každý rok trochu jiný a  je 

stanoven v ročním plánu. Nově jsme se letos při-
hlásili do projektu Zdravá mateřská škola pod 
ministerstvem školství, zaměřený na tělesný 
rozvoj dítěte. Zaměříme se například na prevenci, 
zubní hygienu a zdravý životní styl.

Děkuji za rozhovor a  přeji hodně úspěchů 
a spokojených dětí v novém školním roce.

Zdeňka Klimková

Fotbalové soutěže začínají

Fotbalová asociace České republiky (FAČR) 
nachystala několik změn v  pravidlech kopané. 
Uvidíme jak se osvědčí. Ale nyní k  nám domů. 
Dobřichovické A  mužstvo vstupuje do mistrov-
ské soutěže okresního přeboru Prahy západ již 
v  sobotu 23. srpna, kdy přivítá na našem hřišti 

fotbalisty Sokola Hostivice. V  sobotu 30. srpna 
pak hraje v Psárech s místním Rapidem. Nu a ve 
třetím kole v sobotu 6. září se střetne v domácím 
prostředí s Libčicemi nad Vltavou (za které údajně 
nastupuje exsparťan Martin Frýdek). Všechny tři 
zápasy, začínají v 17:00 hodin.

Překvapivě brzo začíná letos okresní přebor 
starších žáků. Spojený tým Sokola Dobřicho-
vice a  Slavoje Řevnice nastoupí k  prvnímu 

zápasu už v  sobotu 30. srpna od 14:00 hodin 
proti FK Lety. Hraje se v  Letech. Netradičně, 
hned ve středu 3. září, je čeká další mistrovský 
zápas, tentokrát doma, se spojeným týmem–
Zvole/Vrané nad Vltavou. Úřední začátek je 
v 17:30 hodin.

Okresní přebor dorostu se rozeběhne poma-
leji. V  prvním kole naši dorostenci změří své 
síly s  B týmem Mníšku pod Brdy až v  neděli 7. 

Dobřichovice
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září v  10:15 hodin na našem hřišti. Další víkend 
v  neděli 14. září pak odjíždí k  nedalekému sou-
peři na Jíloviště. Výkop je rovněž v  10:15 hodin 
dopoledne.

Za oddíl kopané Miloslav Omáčka.

Začínají volejbalové soutěže

Koncem srpna a  začátkem září volejbalová 
sezóna 2014 – 2015 sice vskutku začíná, ale 
jenom v  soutěžích hraných na venkovních hřiš-
tích. Z našich družstev se to týká ženského béčka, 
které bude hrát v krajském přeboru druhé třídy, 
a  družstva mladších žákyň v  krajském přeboru. 
Pokud se pozastavujete nad tím, že ženské béčko 
bude letos hrát ve druhé třídě KP, když loni se 
umístilo v první třídě na druhém místě, vězte, že 
došlo ke „střídání stráží“: loňské béčko se do sou-
těže nepřihlásilo a  místo něho budou hrát kraj-
ský přebor druhé třídy loňské kadetky; v  soutě-
žích mládeže bude volejbalový oddíl zastoupen 
družstvem mladších žákyň. Tato dvě družstva 
sehrají domácí utkání podzimní části své soutěže 
v těchto termínech:

Ženy B: 30. srpna s Berounem, 7. září s Komá-
rovem A, 20. září s  Královým Dvorem a  27. září 
s Dobříší.

Mladší žákyně: 13. září s družstvy VK Benešov-
ská, Kunice, Brandýs nad Labem a  Benátky nad 
Jizerou.

Oběma družstvům přejeme mnoho vítězných 
zápasů, a to nejen v úvodu soutěže.

Prvoligové mužské i  prvoligové ženské Áčko 
zahajují na domácí palubovce shodně 3. a 4. října, 
muži B začínají v  krajském přeboru první třídy 
dvěma domácími zápasy 4. října. Přehled všech 
domácích utkání těchto družstev pro říjen a  lis-
topad přineseme v  příštím čísle; v  podzimním 
Kukátku můžete však najít přehled domácích 
utkání všech našich družstev až do konce roku.

HgS

Sokol v létě

Během letních prázdnin bylo živo i  v  Sokole 
v  Dobřichovicích. Nejen senioři a  seniorky se 
pravidelně v  pondělí scházeli na zdravotní cvi-
čení pod vedením Jany a Pavly, ale cvičil se i tři-
krát týdně pilátes. Paní cvičitelka Joana uspořá-
dala v červenci výborný a velmi přínosný seminář 
zaměřený na pánevní dno pod vedením zkušené 
cvičitelky pilátes paní Jany Bouší. Konalo se i letní 
cvičení rodičů a  dětí a  předškoláků se Zuzkou 
a uskutečnil se i první ročník sokolského příměst-
ského tábora vedený Irenou.

Od září 2014 opět pokračují Vaše oblíbená 
cvičení v TJ Sokol Dobřichovice, která připravuje 
odbor všestrannosti. Neváhejte a  přijďte velcí 
i  malí si k  nám zacvičit. Pravidelná cvičení pro 
děti začínají od druhého týdne v září, tj. od pon-
dělí 8. září 2014, využijte možnosti první hodiny 
zdarma. Výše příspěvků za cvičení na 1. pololetí 
školního roku 2013/2014 (září–leden) byla sta-
novena na 600.- Kč. Pro nové členy je sokolská 
známka za 100,- Kč/rok a  průkazka 10,- Kč. Jed-
norázový vstup 50,- Kč/hod. Lze platit i měsíčně á 
120,- Kč/měsíc. Slevy sourozenecké a při návštěvě 
více oddílů.

Fotbalisté Sokola Dobřichovice před posledním zápasem krajské IB. třídy v červnu 2014

Dobřichovice
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Pozor úterní cvičení předškolních dětí od 16 
do 17 hod a cvičení mladších žáků od 17 do 18 
hod pod vedením Zuzky a Jany začínají až od 23. 
září 2014.

Aktuální rozvrh, změny a  novinky najdete 
také na http://www.sokol-dobrichovice.cz/vse-
strannost/.

Informace o cvičení Vám rádi poskytneme na 
telefonu 721 173 368 nebo irenanolova@seznam.
cz

Na cvičenou v září se těší cvičitelky a cvičitelé
IN

Tenisová školička podzim 
2014

Vážení sportovní přátelé, na prahu nové sezóny 
bych vám rád popřál mnoho sportovních úspě-
chů a  poskytl nezbytné informace o  organizaci 
a průběhu tenisové školičky.

Tréninky budou pravidelně vždy 2 x v týdnu. 
Trénujeme od pondělí do pátku v  termínech 
zvolených po dohodě s  hráči. Součástí kurzu je 
i  kondiční příprava zaměřená na zlepšení všech 
pohybových schopností–síla, rychlost, vytrva-
lost a koordinace formou her a soutěží. První tré-
ninky budou v týdnu od 8. září 2014. Podrobnější 
informace najdete na internetové adrese našeho 
klubu, které jsou www.f.h.tkdobrichovice.cz

Přihlásit se můžete na emailu f.h.tkdobricho-
vice@seznam.cz nebo na telefonu paní Hávová 
+420 739 320 385.

F. Háva

Nejlepší hráč České republiky 
je z F. H. Tenis klubu 
Dobřichovice

Kategorie BABYTENISU (do 10 let) má v  letoš-
ním roce jasného suveréna. Tímto hráčem, který 
nenalezl již od zimní části turnajů svého přemo-

žitele, je Vojtěch Doubek z F. H.Tenis klubu Dobři-
chovice. Jeho série vítězství bez prohry je napro-
sto ojedinělá a čítá 41 zápasů v řadě bez prohry! 
V  této sérii jsou i  dvě výhry celého turnaje na 
Spartě.

Turnaje na Spartě (celkem 4) jsou považo-
vány za neoficiální mistrovství ČR. Pravidelně se 
zde totiž schází cca 60 nejlepších mladých hráčů 
z  celé ČR. Další turnaj na Spartě se bude konat 
v září a nezbývá než Vojtovi popřát mnoho dal-
ších výher, aby svou sérii dotáhl třeba na 50 
výher.

GYMNASTICKÁ 
PŘÍPRAVKA 

DOBŘICHOVICE
CVIČENÍ PRO RADOST 

A PRO ZDRAVÍ
Základní trénink sportovní gymnastiky 
pro děti od 5 let–rozvíjíme nejprve obrat-
nost, koordinaci, orientaci v prostoru, pra-
cujeme s držením těla. Po nějakém čase se 
více specializujeme a přidáváme zejména 
na rychlosti a síle, trochu i vytrvalosti.
Gymnastika se může stát odrazovým 
můstkem k  ostatním pohybovým aktivi-
tám, které si děti později vyberou, stejně 
tak i prostředkem k sebepoznání vlastního 
těla a práci s ním v dospělosti.

Místo: Sokol Dobřichovice, Pražská 375
Tréninky: 2x týdně
Termíny: úterý a čtvrtek 14.30 — 16.00 
hod
Určeno pro: holky i kluky od 5 let
Cena: 3000 Kč za pololetí
Vede: Mgr, Gabriela Halounková
Informace o  přihlášení: pahalgseznam.
cz nebo 607 579 290

Nejlepší malý český tenista Vojta Doubek (vpravo)

KATEGORIE KDY CVIČITELÉ

Rodiče a děti od 1. 5. do 4 let Středa  9.15 -  10.15, MS
Čtvrtek 17.00 – 18.00, MS

Nolová  I.
Nolová I.

Předškolní  děti  od 4 do 6 let 
(bez rodičů)

Úterý   16.00 – 17.00, MS                      
od 23. 9. 2014
Středa 16.00 - 17.00, MS

Bártová  Z., Maxová J.
Železná P.

Mladší žáci  1.  - 5.tř. Úterý  17.00 -  18.00, MS Bártová Z., Maxová J.

Cvičení mladší žákyně 1. – 5. tř.
Cvičení starší žákyně 6. – 9. tř.

Čtvrtek  16.00 – 17.00, MS Chittussiová L., Nolová I., 
Dybalová P.

Florbal chlapci Pondělí  16.30 - 18.00 Hala Bios
Čtvrtek 16.00 – 17.30 Hala Bios

Horáček  J.

Zdravotní  cvičení Pondělí .18.00 – 19.00, MS
Čtvrtek  18.00 – 19.00, MS

Císařová J.
Kýhosová P.

Nohejbal muži Pondělí   20.30 – 21.30, MS Šilhavý  K.

Pilates  pro  muže a ženy Pondělí 9.15 – 10.15, MS 
Středa  18.00 – 19.00, MS
Neděle 19.00 – 20.00, MS

Matějková  J.

Volejbal – dospělí
pro ženy a muže

Středa 17.00 – 18.30, VS Rusá L., Jírová D.

TJ SOKOL DOBŘICHOVICE 
Rozpis cvičení všestrannosti pro rok 2014 - 2015

Platný od  1. 9. 2014. 

MS= malý sál. VS=velký sál

Dobřichovice
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Budou mít Dobřichovice 
divadlo?

Zlaté časy zažívá ochotnické divadlo v Dobřicho-
vicích. „Dédéeska“ (neboli Dobřichovická diva-
delní společnost DDS) vznikla sice poměrně 
nedávno, v roce 2008, ale aktivitou většinu zave-
dených amatérských souborů předčí. Nejen, že 
uvádí jednu hru za druhou–už v příštím roce by 
se mohla dočkat vlastní kamenné scény. O dob-
řichovickém divadelním »svatostánku« jsme se 
bavili s hospodářem DDS, nadšeným ochotníkem 
Petrem Kaplanem.

Kde se vzal nápad, myšlenka vybudovat 
v  Dobřichovicích divadlo? Původní nápad na 
stavbu divadla, či alespoň divadelního sálu nosím 
v  hlavě už přibližně deset let. Aktivněji jsem se 
mu začal věnovat právě po vzniku Dobřicho-
vické divadelní společnosti–v první řadě jsem 
hledal vhodný objekt či pozemek na jeho reali-
zaci. Postupem času se vytříbil též názor na veli-
kost i  funkčnost sálu, jeho zázemí a  hlavně na 
jeho účel a využití. V posledním roce se podařilo 
dohodnout, že vhodnou lokalitou se jeví baráč-
nická rychta. Její přestavbou a  úpravou vznikne 
potřebný víceúčelový kulturně společenský pro-
stor pro divadlo, koncerty a jiné kulturní akce.

V jakém stádiu je idea nyní? V současné době 
je vypracován projekt přestavby a  je podána 
žádost o  dotaci z  Regionálního operačního 

programu. Před časem jsme oficiálně položili 
základní kamínek divadla.

Jak tedy bude víceúčelový kulturně spole-
čenský prostor konkrétně vypadat, jaká bude 
jeho kapacita, kde ho diváci najdou? Na projekt 
byla vybrána architektonická kancelář Pavel Hni-
lička architekti, s. r. o. Kapacita sálu má být při-
bližně sto dvacet diváků, součástí areálu bude 
kromě sálu i  společenská místnost a  klubovny. 
Baráčnická rychta a budoucí divadelní prostor se 
nachází v centru Dobřichovic, zhruba v půli cesty 
mezi městským úřadem a Sálem dr. Fürsta.

Na kolik zřízení dobřichovického divadla vyjde 
a z jakých peněz bude přestavba rychty financo-

vána? Předpokládaná částka na přestavbu baráč-
nické rychty by měla dosáhnout částky přibližně 
patnáct milionů korun. K tomu bude ještě třeba 
započítat též technické vybavení sálu a  zázemí 
pro účinkující i diváky. Větší část by měla být hra-
zena, jak už jsem uvedl, z dotace ROP.

Kdy počítáte, že by se mohlo v dobřichovic-
kém divadle začít hrát? Pokud nám bude štěstí 
přát a  město Dobřichovice ještě letos obdrží 
dotaci, věřím, že na podzim 2015 bychom nový 
víceúčelový kulturně společenský prostor–
baráčnickou rychtu–slavnostně otevřeli pro 
veřejnost.

MF

Kulturní přehled Dobřichovice 
– září 2014

Výstavy na zámku:
22. srpna až 12. září
Fotografická výstava z  cest Vladimíra Brože pod 
názvem „Úhel pohledu“.
13. září až 18. října
Fotografická výstava Lukáše Dvořáka „Akty“, vzta-
hující se k módní přehlídce konané 22. září.

Lukáš Dvořák se věnuje módní fotografii, za 
kterou odešel do italského Milána. Do Prahy se 
vrátil v  roce 2008 a  dnes fotografuje pro módní 
magazíny Harper´s Bazaar, Marie Claire, Vanity 
Fair, Playboy, GQ, Cosmopolitan, Woman a další.

Kultura u nás i v okolí

Členové DDS uspořádali průvod s  položením 
základních kamínků před baráčnickou rychtou, 
kde by měl vzniknout nový divadelní sál

Dobřichovice
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6. září, sobota – pod lípou u  zámku, 11:00–
22:00
Dobřichovická Alotria
Agentura Alotrium ve spolupráci s  městem 
Dobřichovice si vás dovoluje pozvat již na 11. 
ročník jednoho z  největších, festivalů   histo-
rického šermu, tance a  divadla v  České repub-
lice, vystoupí okolo   25 souborů z  celé repub-
liky. Historické tržiště s  dětskou lukostřelbou, 
malování na obličej, australská zpěvačka Beth 
A., letošním hostem je jihomoravská folkrock-
ová skupina Tempus, jejíž tvorba je inspirována 
hudební skupinou Blackmore´s Night. Vstupné–
dospělí 100,-, mládež 50,-, děti do výšky meče 
zdarma. 
6. září, sobota – kostel sv. Martina a  sv. Pro-
kopa v Karlíku, v 18:00
Písňový koncert Jaroslava Šarouna (klavír) 
a Michiyo Keiko (soprán) – B. Martinů, G. Rossini, 
G. Mahler a další.
13. září, sobota – pod lípou u  zámku, 8:00 – 
12:00
Farmářské trhy, aktuálně na www.dobricho-
vicketrhy.cz
13. září, sobota – u zámku, 9:00 – 12:00
Časopis Kukátko letos vychází 30. rokem, k  této 
slavnostní události bude výroční číslo časopisu 

ručně vázáno před veřejností ve stanu u sochy na 
Křižovnickém náměstí.
13. září, sobota – nádvoří zámku, v 15:00
Společnost 333 Fashion pořádá u  nás prvním 
rokem módní kabaretovou akci „Návraty“. Jedná 
se o  módní focení, do kterého se sami můžete 
zapojit. Součástí bude i fotografická výstava aktů 
Lukáše Dvořáka, která potrvá do konce října. Sou-
částí přehlídky bude přednáška o  módě, dílny 
pro děti, živá jazzová hudba a další aktivity. Vstu-
penky na tuto módní událost zakoupíte na místě 
nebo přes internet www.navraty2014.cz nebo 
na tel. 724210438 u paní Snášelové. Více info viz. 
plakát. Pozor, vstupenky jsou omezené pro kapa-
citu 200 lidí! Vážní zájemci neváhejte a včas rezer-
vujte vstupenky přes internet za výhodnější cenu.
14. září, neděle – zámek, v 15:00
Divadélko pro děti Láry Fáry uvede pohádku 
O třech námořnících.
20. září, sobota – kostel sv. Martina a sv. Pro-
kopa v Karlíku, v 19:00
Koncert vážné hudby pod vedením Karla Pro-
kopa–zazní lesní roh, dvě violy, cembalo a  var-
hany. Na programu je A. Corelli, J. K. Vaňhal, T. 
Albinoni, A. Dvořák, G. Frescobaldi a další.
20. září, sobota – ulice 5. května čp. 12, 15:30-
18:00

Slavnostní otevření Dobřichovického Domku – 
DODO. Jedná se centrum pro setkávání občanů 
všech generací, přesídlí sem známý klub malých 
dětí Lumek a  vzniknou nové zájmové kroužky. 
Více informací viz článek o  Dobřichovickém 
domku. www.spolekdodo.cz a www.ilumen.cz
27. září, sobota – pod lípou u  zámku, 8:00 – 
12:00
Farmářské trhy, aktuálně na www.dobricho-
vicketrhy.cz

Město Dobřichovice dále připravuje na 10. října 
recitál Pavlíny a  Adély Jonášové Jíšové. Vstu-
penky budou v předprodeji od 16. září v městské 
knihovně.

ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz
Tanec v babím létě
Další ročník tanečního festivalu studia Hany 
Tuháčkové se koná v sobotu 13. září v řevnickém 
Lesním divadle. Začátek je v  16 hodin. Občerst-
vení zajištěno.

Můžete se těšit na nápadité choreografie 
v  podání tanečníků a  tanečnic od těch nejmen-
ších až po pokročilé.
Pohádka v Lesním divadle
Pohádka O  princezně, Luciášovi a  makových 
buchtách, která se pro nemoc v souboru HP Diva-
dla Praha v  červnu nemohla konat, byla přelo-
žena na 9. září 2014.

Začátek bude v 10 hodin dopoledne v řevnic-
kém Lesním divadle.

Jednotné vstupné 30 Kč, pedagogický dopro-
vod větších skupin dětí má vstup volný.

Občerstvení zajištěno.
Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v Modrém domečku 
na náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, Řevnice. www.
os.naruc.cz
Otevírací doba galerie i kavárny je v úterý-sobota 
9-19 hodin, v neděli 10-17 hodin.
Akce v Modrém domečku v září
Křest knihy MUDr. Jindřicha Königa „Řevnice na 
starých pohlednicích“ proběhne v kavárně Mod-

Účastníci tanečního festivalu v Řevnicích

Dobřichovice
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rého domečku v úterý 9. září v 19.00 hodin. Neú-
navný sběratel střípků řevnické historie a aktivní 
člen letopisecké komise publikuje ve své nové 
knize 136 pohlednic dávno zaniklých, ale i dosud 
existujících staveb a zákoutí Řevnic. Knihu, kterou 
pokřtí starosta města pan Libor Kvasnička, bude 
možné na autogramiádě zakoupit a nechat pode-
psat autorem. Akce se koná ve spolupráci s Leto-
piseckou komisí, Městským kulturním střediskem 
a městem Řevnice.

Výstava fotografií Jiřího Hřebíčka „Křídla“ 
bude po celé září zpříjemňovat posezení návštěv-
níkům kavárny Modrého domečku. Fotograf, ces-
tovatel a  uznávaný autor fotografií přírody ten-
tokrát prezentuje nádherné barevné fotografie 
z ptačí říše.

Kino Řevnice září 2014
(více na www.kinorevnice.cz)
Středa 3. 9. 20:00 / Fakjů pane učiteli
Pátek 5. 9. 20:00 / Díra u Hanušovic
Sobota 6. 9. 16:00 Letadla 2
Sobota 6. 9. 20:00 / Kouzlo měsíčního svitu
Středa 10. 9. 20:00 / Love-Song
Pátek 12. 9. 20:00 / Sin-City: Ženská, pro kterou 
bych vraždil
Sobota 13. 9. 16:00 / Tři bratři
Sobota 13. 9. 20:00 / Lepší teď než nikdy
Středa 17. 9. 20:00 / Magický hlas rebelky
Pátek 19. 9. 20:00 / Láska na kari
Sobota 20. 9. 16:00 / Pošťák Pat
Sobota 20. 9. 20:00 / Místa
Středa 24. 9. 15:00 / Díra u Hanušovic
Středa 24. 9. 20:00 / Ztracen 45
Pátek 26. 9. 20:00 / Sex tape
Sobota 27. 9. 16:00 / Útěk z planeta Země
Sobota 27. 9 20:00 / Nymfomanka 1: Režisérská 
verze

ČERNOŠICE

Mirek Kemel vystoupí v Clubu s hercem Vladi-
mírem Javorským
Mirek Kemel žije dvojím životem karikaturisty 
a písničkáře. Zpívá své autorské písně a doprovází 
se na akordeon. V Černošicích vystoupí za dopro-
vodu své kapely doplněné o  populárního herce 
Vladimíra Javorského s nímž natočil své druhé CD. 
Jejich muzika balancuje na pomezí více žánrů od 
balad přes šanson a blues až po chytlavé hospod-
ské písničky. Vždy jde především o osobní zpověď 
autora, který do textů vtěluje své vnímání života 
a světa v mnoha zjevných i pouze tušených aspek-

tech. Písničky jsou založené na básnických textech 
a  jednoduché melodii. Dalo by se říci, že Mirek 
Kemel vychází z  podobných kořenů jako napří-
klad Vašek Koubek, Jaromír Nohavica, Radůza, 
Krausberry, Vladimír Mišík nebo Traband. Koncert 
pořádá město Černošice a uskuteční se v sobotu 
27. září od 20.00 v Club Kinu. Vstupné 150 Kč.

Brazilská noc plná Samby s fantastickým zpě-
vákem a živou kapelou
Po pár letech si znovu zahraje v černošickém Kinu 
Adriano Trindade z  Brazílie v  doprovodu kapely 
Filipa Spáleneho Los Quemados. Můžeme se 
těšit na temperamentní samby se směsí groovy, 
funky a  latiny v  podání černošského zpěváka 
Adriano Trindade z Brazílie, který patří mezi nej-
uznávanější interprety moderní samby. Kapela 
Los Quemados je složené z  vynikajících sólistů 
hraje mimojiné fusion, tedy peprnou směs jazzu 
s  prvky funky, latiny, afro hudby, bopu. Kapela 
v  současné době nahrává CD a  tak se můžete 
těšit na novější repertoár i autorské skladby Adri-
ana. Více informací naleznete na www.myspace.
com/adrianotrindade a  na www.losquemados.
cz Přijďte se pobavit v pátek 26. září od 20.30 do 
Club Kina Černošice. Vstupenky na koncert obdr-
žíte v  předprodeji (minimarket u  černošického 
nádraží) v ceně 130 Kč, na místě před koncertem 
za 150 Kč. 

Vzpomínka na Michala Bukoviče
V pátek 5. září se uskuteční v Clubu Kino Černo-
šice pátý jubilejní ročník festivalu BUKIfest jako 
vzpomínka na černošického rodáka, textaře 
a producenta Michala Bukoviče.

Kromě tradičních účinkujících Tomáše Pergla 
se skupinou Eldoradu a Jitky Vrbové se Standou 
Chmelíkem vystoupí letos VINOHRADŠTÍ ŠVIHÁCI 
s Františkem Havlíčkem a GEORGE & BEATOVENS 
s Karlem Kahovcem a Viktorem Sodomou.

Začátek programu v 19 hodin.

MNÍŠEK POD BRDY

Výstavy na Skalce
V pátek 5. září 2014 v 17.00 se v kostelíku sv. Maří 
Magdalény v barokním areálu Skalka koná verni-
sáž výstavy obrazů Hany Mislerové

V sobotu 6. a v neděli 7. září 2014 se na Skalce 
konají akce v  rámci Dnů evropského dědictví 
s kulturním programem. Dále se tentýž den koná 
v klášteře na Skalce vernisáž výstavy uměleckých 
děl tří výtvarníků–Jaroslava Bezděka (obrazy) , 
Jaroslava Jocova (keramika) a  Tomáše Kohouta 
(sochy).

Výstavy na Skalce jsou přístupné v  sobotu, 
neděli a svátek od 10 do 17 hodin.

Jarmila Balková

Mirek Kemel vystoupí v Černošicích s hercem Vladimírem Javorským
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P r o d e j  s l e p i č e k
Drůbež Červený Hrádek firma Dráb oznamuje svým zákazníkům, 

že opět prodává slepičky snáškových plemen Lohmann 
hnědý,Tetra hnědá a Dominant černý, modrý, žlutý, kropenatý 

a bílý. Stáří 15-20 týdnů. Cena 149–180,- Kč/ ks dle stáří.
Neprodáváme malé kuřice,ale téměř dospělé slepičky 

pouze našeho chovu! Prodej se uskuteční:
Ve čtvrtek 18. září a 16.října 2014

Dobřichovice – u Městského úřadu–14.20 hod.
Při prodeji slepiček provádíme i výkup králičích kožek

– cena dle poptávky
Případné bližší informace : Po-Pá 9.00-16.00 hod. na tel. 601-

576270,606-550204,728-605840

Dobřichovice
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Vydává Městský úřad Dobřichovice
a rozšiřuje zdarma do všech domácností.
IČ města: 241181
e-mail: info@dobrichovice.cz,
http://www.dobrichovice.cz
Evidováno Ministerstvem kultury ČR
pod č. MK ČR E 11061
Datum vydání 18. srpna 2014
Uzávěrka příštího čísla je 15. září
Řídí redakční rada ve složení:
V. Kratochvíl (odpovědný redaktor),
M. Pánek, P. Kaplan, J. Abel,
J. Růžek, P. Hampl, V. Cvrčková
Úprava publikace Martin Pavlík
Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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PRAHA–RADOTÍN

8. – 12. září – Týden seniorů
Kulturní akce a přednášky ve spolupráci s občan-
ským sdružením KAAN.
13. září – Burčákobraní na náměstí Petra 
a Pavla
Tradiční ochutnávka a  anketa o  nejlepší burčák 
s doprovodným programem (vystoupí např. Ivan 
Hlas, ABBA revival a další).
18. září v 19.00 hod. klub
Vladimír Merta, koncert folkového zpěváka.
4. října v 19.00 hod. klub
Divadelní představení: Rozpaky zubaře Svato-
pluka – Kladenské Divadlo V.A.D. Rozpaky zubaře 
Svatopluka Nováka. Bojíte se zubaře? Výborně! 
Tím lépe vychutnáte tento druhý kus divadla. 
Děj hry se odehrává během jednoho kalendář-
ního týdne v  jednom zubním oddělení jednoho 
nejmenovaného zdravotního ústavu. Ústřední 
postavou hry je doktor Svatopluk Novák. Je to 
nejen znamenitý dentista, ale také vynikající 
člověk se silnými morálními zásadami. Jeho jedi-
nou chybou je, že bývá občas poněkud neroz-
hodný. Ale od toho jsou zde diváci, aby Svatoplu-
kovi poradili.
11. – 12. října na náměstí Petra a Pavla

Havelské posvícení – vystoupí např. Dr. Max, ETC 
a  Vladimír Mišík, Michal Hrůza, Lenka Dusilová 
a Baromantika a další.
15. října od v 9.00 hod. v sále
Víťa Marčík: Šípková Růženka–pohádka pro 
rodiče s dětmi.
18. října v 15.00 hod. v sále
Petrpaslíkovo divadlo: Kudy cesta do divadla–
pohádka pro děti
18. října v 19.00 hod. v sále
DS Point, Prostějov: Testosteron – pánská jízda 
přístupná pouze pro otrlé diváky od 15. let
22. října v 19.00 hod. v sále
Techtle mechtle – Travesti show
7. listopadu v 19.00 hod. v klubu
Neřež – koncert
13. listopadu v 19.00 hod. v sále
Svou vlastní ženou: Doug Wright, Libor Ulovec. 
Drama bylo v  roce 2004 oceněno Pulitzerovou 
cenou, Libor Ulovec získal za roli, kde hraje na 30 
postav, mnoho ocenění
Změna programu vyhrazena

sobota – 13. a 27. září od 8 – 12 hod.

Dobřichovice


